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България ще получи
преходен период за отказ
от руски петрол до юни или
декември 2024 г. Новината
става ясна от нов проект на
ЕК за налагането на петрол-
ното ембарго, разпростра-
нен от “Блумбърг”. До мо-
мента изключения бяха из-
воювани от Чехия - до юни

2024 г., и от Словакия - до
края на същата година.

В началото на май ви-
цепремиерът Асен Васи-
лев посочи, че ако Бълга-
рия не получи дерогация
за руския петрол, няма да
подкрепи новия пакет
санкции срещу Русия.

Според новия проект

останалите държави от ЕС
се предвижда постепенно
да преустановят вноса на
руски петрол след 6 месе-
ца и петролни продукти
след 8 месеца.

Нефтопроводът “Друж-
ба”, по който Унгария по-
лучава суровини, ще бъде
освободен от санкции. ЕК
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Първата ще е до определено потребление на по-ниска цена, а над
тази консумация - на по-висока. КЕВР е готова да го въведе до месец
и половина, ако има решение на парламента.
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Преходният период ще бъде до юни или декември 2024 г.
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също така предлага огра-
ничаване на реекспорта
на руски тръбопроводен
петрол към други държа-
ви-членки или трети стра-
ни. Готви се и забрана за
внос на руски петрол по
море.

Около 50 украински граждани напуснаха хотелите в Бургаска
област и потеглиха с влак към държавните бази
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питите да се прибърза с въвеж-
дането на еврото у нас могат да се
окажат фатални. В тази ситуация
всеки необмислен ход в ключова
сфера като финансовата може да
срита инфлацията, която и без друго
вече е неудържима.

БСП предлага нещо разумно -
преди решаващата стъпка БНБ да
направи анализ на състоянието на
финансовата ни система и икономи-
ката (стр. 4). Да се включи и БАН
в този анализ. За да се установи
какви последствия ще има въвежда-
нето на еврото върху целия социал-
но-икономически спектър. Но най-
вече - да се види каква социална цена
ще бъде платена. Пък тогава да се
вземе разумно и обмислено реше-
ние кога и как да се въведе еврото.

Още повече, че в договора има
възможност всяка страна да преце-
нява кога и при какви условия да
стане член на еврозоната. Две стра-
ни - Швеция и Дания, имаха рефе-
рендум и решиха да не влизат. Дру-
ги страни от Източна Европа - Пол-
ша, Унгария и Чехия, също не възна-
меряват в близките години да вли-
зат. Така че ние трябва да си напра-
вим точно сметката за предимствата
и недостатъците от приемането на
еврото.

Финансовият суверенитет на
страната е решаващ за оцеляването
ни в бурните времена, които оче-
видно няма да свършат скоро. Да се
отказваме на юруш от спасителния
си пояс ще бъде много груба и не-
поправима грешка.
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Нора СТОИЧКОВА
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Украински бежанци масо-
во отказаха да бъдат извозени
от хотелите на Варна към
вътрешността на страната. От
250 човека, които се очаква-
ше да се качат на влак вчера
сутрин, едва петима се появи-
ха с желание да стигнат до
държавни бази.

Извозването трябваше да
започне в 10,30 ч. от хотелите
по Черноморието към населе-
ни места във вътрешността на
страната с бързия влак Вар-
на-София. 180 души по план
трябваше да слязат в Горна
Оряховица и оттам да се ка-
чат на автобуси за Рибарица.
Останалите 120 се планираше
да продължат до курорта Па-
ничище над Дупница. Липсата
на желаещи наложи бързо да
се разкачат и четирите
допълнителни вагона от ком-
позицията, която тръгна от
Варна.

Председателят на Държав-
ната агенция за бежанците
Мариана Тошева заяви пълна-
та готовност за извозването
на бежанците по-рано през
деня. Те се очакваха в буфер-
на зона от представители на
БЧК и други организации, с
подготвен детски кът, вода,

В домовете за
стари хора не се за-
читат правата на
хората и има случаи
на изтезания, заяви
омбудсманът доц.
Дияна Ковачева,
след като неин екип
посетил дома във
Варна. Там са уста-
новени редица нару-
шения - смесват се

В Регионалната
библиотека “Любен
Каравелов” в Русе
отвори врати акаде-
мия по електроника,
програмиране и 3D
моделиране за 60 уче-
ници от 10 до 17 г.
Тя се реализира по
проект “Свят от тех-
нологии - Фабрика за

Община Генерал Тошево се
включи в две благотворителни
инициативи. Служители на об-
щината предадоха 1200 кг упо-
требявани дрехи за рециклира-
не. От началото на 2022 г. това
е втората кампания, като общо-
то количество предаден текстил
е около 3 тона. Генерал Тошево
се включва за осми път в подоб-
на кампания. В рамките на друга
инициатива служителите на об-
щината предадоха близо 500 кг
пластмасови капачки. Количест-

Óêðàèíöè îòêàçàõà äà
áúäàò èçâîçåíè îò Âàðíà
Бежанците вероятно ще останат по Черноморието,
като сами ще си осигурят квартири, или ще се приберат в родината си

подкрепителна закуска.
Оказа се, че мнозинството

бежанци ще търси само наста-
няване в квартири, вероятно
по морето, а други ще се
върнат в Украйна.

Един от отпътуващите бе
Вячеслав Радованов, който е
от Одеса и замина за Рибари-
ца заедно с баба си. “Не знам

къде ни карат, тук има всичко
- аптеки, магазини, а там не
знам какво ще е. Гледах на
картата, там, където отиваме,
има само една аптека, някол-
ко ресторанта, но не знам
дори дали има магазини. Не
ме интересува къде ще съм,
важното е да има пътешест-
вия”, каза Радованов. Добро-

волци пък заявиха, че повече-
то бежанци са били уведоме-
ни къде отиват едва предиш-
ния ден вечерта и заявили, че
искат да останат или по мо-
рето, или поне в големи гра-
дове.

“Първият хотел, в който
отидохме да изведем хората,
беше “Берлин” в “Златни

пясъци”. Те обаче решиха да
останат още един ден. Хотелът
е готов да ги остави до 31 май.
Имаше точен график, по кой-
то да бъдат разпределени хо-
рата”, разказа областният уп-
равител на Варна Благомир
Коцев. Той уточни, че държав-
ните бази във Варна са запа-
зени за хора в най-голяма
нужда - възрастни, инвалиди,
болни, за да няма нужда да
бъдат транспортирани. Там ще
бъдат настанени между 500 и
1000 души.

От около 20 хиляди укра-
ински бежанци, които са в
хотелите в областта, около 3
хиляди вече са заминали в
Украйна, 7 хиляди са поиска-
ли първоначално преместване,
но съдейки по случилото се
вчера, около половината веро-
ятно ще останат по квартири.

За предходното денонощие
2400 души с украинско граж-
данство са влезли, а над 5000
са излезли от България. От
близо 300 000 пристигнали
след 24 февруари сега у нас
са 91 000. Около 5000 са
сключените от бежанци тру-
дови договори. Делът на деца-
та е около 40 на сто, а на
възрастните - около 17%.

Îìáóäñìàíúò óñòàíîâè
èçòåçàíèÿ â äîì
çà ñòàðè õîðà

Ãåíåðàë Òîøåâî ñå âêëþ÷è â
áëàãîòâîðèòåëíè êàìïàíèè

хора с различни ти-
пове заболявания,
мръсни чаршафи,
пренаселено, бивша
баня е пригодена в
стая. Подобни домо-
ве не трябва да ра-
ботят и един ден, ка-
тегорична е Коваче-
ва. Тя недоумява
защо нито една ин-
ституция няма пра-

вомощия да затвори
подобен дом.

Това е пореден
път, в който отчита-
ме нечовешко и уни-
зително отношение,
посочва омбуд-
сманът. Съвсем нор-
мално е, че е отка-
зан лиценз на подо-
бен дом, коментира
Ковачева.

вото е събрано от металното
сърце, което се намира в парк
“Стефан Тошев”, от детските
градини и от кметствата в общи-
ната.

В събота сдружение “Заедно
правим добрини” организира ден
на рециклирането в Добрич. Той
се проведе за втори път в обла-
стния град, като целта бе сред-
ствата от събираните пластма-
сови капачки да помогнат за за-
купуване на операционна маса
за МБАЛ в Добрич.

Äåöàòà íà Ðóñå íà ïðèêëþ÷åíèå
â ñâåòà íà èíîâàöèèòå

знания за утрешния
ден!” на сдружение
“В света на иноваци-
ите”.

Децата имат въз-
можност да се запоз-
наят с механични и
електронни компо-
ненти на роботи и
машини и да навлязат
в света на технологи-

ите. Идеята е да се
покаже на подраст-
ващите колко е важ-
но да придобият ана-
литично и логическо
мислене, да работят
в екип, за да могат
да реализират свои
бъдещи идеи, като
изграждат собствени
продукти и се ори-

ентират за бъдеща
професия. В обучени-
ята те ще могат да на-
блюдават изпълнени-
ето на програмните
инструкции, да реша-
ват механични про-
блеми и да пресъзда-
ват различни меха-
низми от заобикаля-
щия ги свят.

Проектът е финансиран по програма “Знание и растеж” 2022
на фондация “Русе, град на свободния дух”

СНИМКА БТА
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Депутатът Христо Петров,
известен като Ицо Хазарта

си за изконната човешка цен-
ност, наречена свобода. Те са
положили своя живот пред ол-
тара на Майка България. По-
клон пред тяхното свято
дело”, заяви Попов пред
събралите се да почетат па-
метта на въстаниците.

Множество социалисти и
симпатизанти на БСП от Бур-
гаска област се събраха около
паметниците в руенските села
Добра поляна и Топчийско, за
да почетат паметта на герой-
ски загиналите преди 78 годи-
ни партизани и ятаци от отряд
“Народен юмрук”.

Край село Добра поляна са
разстреляни партизаните Ге-
орги Тодоров, Илия Долапчи-
ев, Киро Киров, Христо То-
нозлиев, както и ятаците Мех-
медали Мехмедов, Мехмед
Махмудов, Али Алиев, Мех-
мед Топалов. Край село Топ-
чийско са разстреляни още 23
партизани и ятаци.

За да почетат паметта на
загиналите и да припомнят за
подвига и героизма им, на
събитието бяха областният уп-
равител на Бургаска област

Стойко Танков, общинският
председател на социалистите
Живко Господинов, общински-
ят съветник от Бургас Георги
Георгиев, председателят на
жените-социалистки Тинка
Желязкова, Аргир Бояджиев,
Аспарух Иванов, Милена Кур-
това-Радева, Никодим Стоя-
нов, много активисти на БСП.

“Днес, във време, в което
антифашистката борба е под-
ложена на всестранно отри-
чане, се навършват 78 години
от масовото убийство на пар-
тизаните и ятаците от отряд
“Народен юмрук”. Никой не
е забравен и нищо не е забра-
вено. Вашият подвиг е жив и
е пример за нас”, каза Живко
Господинов в словото си
пред дошлите да отдадат по-
чит на загиналите. Слово про-
изнесе и Станко Апостолов

От 1 юли минималната пенсия се
увеличава от 370 лв. на 467 лв., а соци-
алната за старост - от 170 на 215 лв.
Таванът на пенсиите тази година е пред-
видено да стигне до 3400 лв. на две
стъпки - от юли да стане 2000 лв., а от
октомври - 3400 лв. Това предвижда
проектът на промени в държавния бю-
джет, който в понеделник ще бъде
обсъждан на извънредно заседание на
Националния съвет за тристранно съ-
трудничество, на което ще бъде разгле-
дан и целият пакет от антикризисни мер-
ки на правителството.

БСП не вижда напредък в
изпълнението на задължения-
та по договора за добросъсед-
ство от страна на РС Македо-
ния, за да се говори за вдигане
на ветото. Това стана ясно от
думите на члена на Изпълни-
телното бюро на БСП и енер-
гиен експерт Таско Ерменков
в ефира на Euro News.

Той е категоричен, че Ма-
кедония може да влезе в ЕС
единствено когато изпълни
задълженията си по двустран-
ния договор. “През 2019 г.,

Ïðåäâèæäàò ñêîê íà ïåíñèèòå
Обсъжда се увеличение на тавана на две стъпки -
от 1 юли да стане 2000 лева, а от 1 октомври да стигне до 3400 лева

когато българският парла-
мент без участието на БСП
ратифицира безусловно при-
емането на Македония в
НАТО, заявих, че сега е мо-
ментът да поставим няколко
теми на масата, като напри-
мер, че ратификацията ще
бъде последният компромис
от наша страна в името на
това да вървим заедно”, каза
Ерменков. Така според него,
след като тогава социалисти-
те не са били чути от бившите
управляващи, то резултатът

днес е такъв, че Македония е
решила да не променя това
свое поведение и по отноше-
ние приемането й в ЕС.

Ерменков е категоричен,
че нищо в отношението на
Македония към българите там
не се е променило и те все
още се смятат за малцинство,
а не за пълноправни гражда-
ни, каквито са.

“Въпрос на президентска-
та институция е това дали ще
се свика КСНС и не искам да
влизам в правомощията на Ра-

дев, но при условие, че има
брожения в обществото, то
един от начините темата с
Македония да бъде доведена
до разумни граници е прези-
дентът да свика КСНС, за да
може да се чуе още веднъж
нашата позиция, а не да се
получава илюзията за разно-
бой”, категоричен бе Ермен-
ков. Той потвърди, че ако ве-
тото за присъединяването на
Македония бъде вдигнато про-
сто така, то социалистите ще
напуснат коалицията.

 Таско Ерменков коменти-
ра и разногласията в коалици-
ята “за” и “против” приема-
нето на управленска програ-
ма. “Темата управленска про-
грама е гореща тема и тя тряб-
ва да бъде решена, защото в
противен случай се създава
впечатление, че се движим в
една лоша посока на вземане
на решения без дългосрочен
хоризонт. Тази програма е
задължителна и затова ние от
БСП настояваме такава да
има”, поясни той.

ТАСКО ЕРМЕНКОВ:

Íÿìà êàê äà ãîâîðèì çà âäèãàíå íà âåòîòî íà ÐÑ Ìàêåäîíèÿ

Осъвременяване ще има и за всички
останали пенсии - с 10% от 1 юли, а
КОВИД-добавките ще станат част от
пенсията. Припомняме, че доскоро бе
предвидено увеличение на пенсиите от
1 юли по швейцарското правило с 6,1%,
но управляващите промениха решение-
то си, за да бъдат максимално компенси-
рани възрастните хора заради нараства-
щата инфлация. От 1 октомври пенсии-
те за осигурителен стаж и възраст ще се
увеличат с прилагане на модифицирано
правило за осъвременяване - процентът
на увеличение за всяка година ще бъде

по-голямото между нарастването на
средния осигурителен доход или сред-
ногодишната инфлация. Очаква се сред-
ната пенсия през юли да достигне 658
лв., а през октомври - 709 лв.

Към 30 април 2022 г. общият раз-
мер на отчетените приходи е 3 030,5
млн. лв., което представлява 31,3%
изпълнение на плана за годината, съоб-
щиха от НОИ. Оттам поясниха, че в
структурата на общите разходи най-
голям дял заемат пенсиите, които са в
размер на 4 708,1 млн. лв., 33,3%
изпълнение на плана за годината. Раз-

ходите за пенсии за първите четири
месеца на годината са с 341,5 млн. лв.,
което е със 7,8% повече спрямо същия
период на 2021 г. За изплащането на
т.нар. КОВИД-добавки от 60 лв. са
изразходвани 491,3 млн. лв., но тези пари
не са от бюджета на ДОО за 2022 г.
Други 55,8 млн. лв. са изразходвани за
изплащане на еднократните добавки от
75 лв. на пенсионерите, които са се
ваксинирали срещу КОВИД-19.

Интервю със социалния
министър Георги Гьоков на стр. 9

от общинската организация
на БСП в Руен.

Заместник-председателят
на парламентарната група на
“БСП за България” и народен
представител от Видин Филип
Попов участва в честването на
172-годишнината от Въстани-

ето в Северозападна България
от 1850 г. в Белоградчик. “Из-
питвам дълбоко уважение към
всеки един от вас днес тук, че
сме се събрали близо два века
след Белоградчишкото въста-
ние да отдадем почит на тези
герои, които са дали живота

ÁÑÏ ïî÷åòå çàãèíàëèòå
îò îòðÿä „Íàðîäåí þìðóê”
è â Áåëîãðàä÷èøêîòî âúñòàíèå
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ÁÑÏ èñêà àíàëèç çà åôåêòèòå
îò ïðèåìàíå íà åâðîòî

Министрите на БСП са
гласували против приемането
на Национален план за въвеж-
дане на еврото. Това обяви
лидерът на БСП Корнелия
Нинова във фейсбук профила
си. Коментарът й бе публику-
ван след като в петък вице-
премиерът Асен Василев за-
яви, че правителството е при-
ело Плана за въвеждане на
еврото в България. “Минист-
рите на БСП гласувахме про-
тив приемане днес на Нацио-
нален план за въвеждане на
еврото, като се позовахме на
споразумението за съставяне
на правителство. В него е за-
писано, че решението ще се
вземе след изготвяне на ана-
лиз от БНБ за ефектите. Такъв
анализ все още не е изготвен.

Той е необходим, за да преценим последиците за
доходите на българите, бедността и неравенствата,
както и за ефекта върху икономиката и цените,
заяви Корнелия Нинова

Този анализ ни е необходим,
за да преценим последиците за
доходите на българите, бед-
ността и неравенствата, както
и за ефекта върху икономика-
та и цените. Това заявих на
днешното заседание на Мини-
стерския съвет. Още с приема-
нето на България за член на
ЕС е ясно, че ще приемем ев-
рото. Кога да стане това зави-
си от нас. Трябва да вземем
информирано и разумно реше-
ние, а днешното не е такова”,
заявява Корнелия Нинова.

Правителството одобри в
петък Националния план за
въвеждане на еврото у нас,
който описва техническите
стъпки около приемането на
единната валута. В началото
на заседанието премиерът

Кирил Петков обяви, че
планът за еврото ще бъде при-
ет от кабинета въпреки насто-
яването на коалиционните
партньори от БСП и ИТН да
се разгледа анализ за послед-
ствията и ползите от него.
“Този анализ се изготвя в мо-
мента от Министерството на
финансите и БНБ. В момента
чакаме БНБ и след това той
ще бъде публикуван”, каза ви-
цепремиерът Асен Василев.
По думите му в коалиционно-
то споразумение е записано,
че еврото трябва да бъде при-
ето възможно най-скоро, а
техническата подготовка за
това ще отнеме поне 18 месе-
ца. Настоящата официална
позиция на България е, че иска
да въведе единната валута от

1 януари 2024 г.
Реалното приемане на ев-

рото обаче не зависи от тех-
ническия национален план, а
от готовността на държавите
членки на еврозоната да под-
крепят българското членство,
от положителната оценка на
Европейската комисия и Ев-
ропейската централна банка,
както и от изпълнението на
формалните числови критерии
в европейските договори, ко-
ето в момента не е налице.

Темата предстои да бъде
обсъдена в широк формат на
организирана от председате-
ля на бюджетната комисия в
парламента Любомир Кари-
мански (ИТН) обществена
дискусия във вторник,
31 май. Националният план
за еврото за пръв път бе
обявен публично на 30 юни
2021 г., след като преди да
напусне властта, ГЕРБ зало-
жи датата 1 януари 2024 г.
за влизане в еврозоната.

 Трябва да съхраним вековните традиции в
отглеждането на рози, заяви министър Иванов
в Карлово, където се включи в Празника на
розата заедно с депутата от “БСП за
България” Вяра Емилова (вляво)

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО

МИНИСТЪР ИВАНОВ:

ÄÄÑ çà áúëãàðñêàòà çåìåäåëñêà
ïðîäóêöèÿ òðÿáâà äà áúäå íàìàëåí

ДДС за българската
земеделска продукция
трябва да бъде намален
и това ще бъде станови-
щето на Министерство-
то на земеделието при
актуализация на бюдже-
та. Това заяви пред Нова
телевизия министърът
на земеделието Иван
Иванов. Той каза още, че
подкрепя идеята за таван
на някои продукти, но
подчерта, че това не е в
компетенциите на ръко-
воденото от него ведом-
ство. По думите на ми-
нистъра в никакъв слу-
чай не може да се гово-

ри за зърнена криза у
нас, каквито са опасени-
ята на част от произво-
дителите. Прогнозите са
за много добра реколта
с високи добиви, каза
Иванов.

Българските плодове
и зеленчуци неминуемо
ще поевтинеят, очаква
Иванов. По думите му
причината е наситеното
предлагане на родна
продукция по време на
летния сезон. Със сигур-
ност, ако има някакво
поскъпване, то няма да е
драстично както през
пролетния сезон, когато

излизат на пазара първи-
те оранжерийни плодо-
ве и зеленчуци, твърди
министър Иванов. “В
последно време действи-
телно турската стока
конкурира българската,
но българският потреби-
тел предпочита родна-
та”, каза министърът.

Трябва да съхраним
вековните традиции в
отглеждането на рози,
заяви Иванов в Карлово
по време на Празника на
розата. В момента в ус-
ловията на действащ За-
кон за маслодайната
роза са регистрирани
над 2800 земеделски
стопани, отглеждащи
“Роза Дамасцена” и
“Роза Алба”, с площи от
45 000 дка и производ-
ство на 14-15 000 тона
розов цвят.

“През последните
няколко години розопро-
изводителите и розопре-
работвателите са изпра-
вени пред много предиз-
викателства и ръководст-
вото на Министерство-
то на земеделието търси
всички възможни меха-
низми за подкрепа на зе-
меделските стопани, от-
глеждащи розовите на-
саждения, така че да
могат да запазят, разви-
ят и затвърдят икономи-
ческата си устойчивост”,
каза министър Иванов.

Åäâà 30% îò ñâèíñêîòî ìåñî
â ìàãàçèíèòå å áúëãàðñêî

Едва 30% от свинското месо, което
купуваме, е произведено в България,
сочи статистиката. Производителите
алармират, че свиневъдството е заст-
рашено от масови фалити, защото из-
купната цена на свинското месо е по-
ниска от цената на килограм крастави-
ци, а държавата пренебрегва сектора.

България е сред малкото европей-
ски страни, които не подпомагат до-
статъчно свиневъдството, и това е
видно от намалелия в пъти брой на
свинете, които се отглеждат у нас.

“Не повече от половин милион.
90-те години са били четири милио-
на, така че е очевидно какво се случ-
ва”, казва председателят на браншо-
вата организация Димитър Михай-

лов. Той допълва, че във време, в
което правителството говори за про-
доволствена сигурност у нас, се про-
извежда под една трета от нужното
свинско месо. То е около 30 процен-
та, със 70 процента внос, твърди
Михайлов. Докато браншът води
преговори с държавата за подпома-
гане, производствените разходи из-
преварват в пъти продажната цена
на свинското. “И към момента едно
прасе, което се продава от български
производител, е на загуба със 100
лева или по лев на килограм. Гледай-
ки изкупната цена, можем да кажем,
че тя е наполовина на цената на кра-
ставиците и доматите”, посочва още
Михайлов.

Ïðîäàíîâ ïðåäëàãà âàó÷åðèòå
çà õðàíà äà âàæàò è çà ïî÷èâêà

Идеята ваучерите за храна да ва-
жат и за почивка на работещите от-
ново ще бъде предложена, заяви по
време на парламентарния контрол
министърът на туризма Христо Про-
данов. “Последните пет години, като
народен представител от опозиция-

та, всяка година при приемането на
държавния бюджет сме предлагали
ваучерите, които са за храна, да ва-
жат и за почивка и да се даде право-
то на хората да избират за каква цел
да ги използват”, коментира ми-
нистърът.

Áèâøèÿò øåô íà ÊÇÏ
ñòàíà çàìåñòíèê íà Íèíîâà

Премиерът Кирил Петков е назна-
чил бившия председател на Комисията
за защита на потребителите (КЗП) Ди-
митър Маргаритов за заместник-ми-
нистър на икономиката и индустрия-
та. Маргаритов и екипът му бяха ос-
вободени от комисията преди броени
дни заради изтичане на мандата.

Новината за назначаването на

Маргаритов бе обявена на сайта на
Министерството на икономиката и
индустрията. В прессъобщението се
уточнява, че той ще продължи да ра-
боти по темата защита на потребите-
лите. С назначаването на Маргаритов
заместниците в екипа на Нинова ста-
ват двама - досега тя работи само с
Димитър Данчев.
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Ùå ïëàùàìå çà òîê, ïàðíî è âîäà
ïî äâå òàðèôè - åâòèíà è ñêúïà
КЕВР изчисли с 39,26% по-висока цена
на топлофикационната услуга от юли

Станислав Тодоров

КЕВР има готовност да се
въведат блок тарифи - до оп-
ределена консумация на ток,
парно и вода да се плаща една
тарифа, а над тази консума-
ция цената да е по-голяма.
Това обяви вчера пред БНР
председателят на Комисията
по енергийно и водно регули-
ране (КЕВР) Станислав Тодо-
ров. Месец и половина след
гласуване на такова правомо-
щие на КЕВР от Народното
събрание това може да бъде
въведено. “Комисията е гото-
ва. Имаме опит с такова бло-
ково ценообразуване. Можем
да ги въведем с извънредно
ценово решение”, каза Тодо-
ров. Блоковите цени дават
много по-универсален отго-
вор на проблема с енергийна-
та бедност, отбеляза предсе-
дателят на КЕВР.

Енергийният регулатор

обяви в петък, че според него-
вите изчисления цената на
електроенергията трябва да се
повиши от 1 юли 2022 г. сред-
но с 3,3 на сто, а на топлое-
нергията - с 39,26%, което е
по-малко от исканото от топ-
лофикациите увеличение.
Сметките на КЕВР бяха обя-
вени ден след като органът
публикува заявленията на дру-
жествата от двата сектора,
които обаче са подадени на 31
март 2022 г. и не отчитат ком-
пенсациите за скъпия газ и
ток, дадени от държавата за
топлофикациите и за електро-
разпределителните дружества.

Според изчисленията на
регулатора най-малкото уве-
личение на цената на тока ще
е за клиентите в Западна
България, а най-голямото - за
тези в Североизточна. Смет-
ките на “Електрохолд Про-

дажби” (бившото ЧЕЗ) ще на-
раснат с 2,39%, на “ЕВН
България Електроснабдяване”
- с 3,46%, а клиентите на
“Енерго-Про Продажби” ще
плащат с 4,56% повече от до-
сегашните си сметки за ток.

Комисията информира
още, че предвижда от 1 юли
цените на топлинната енергия
за битови нужди да нараснат
средно с 39,26% за цялата
страна. За сравнение, заявени-
те от топлофикациите цени
биха довели до повишение
средно със 123,58%.

След анализ за битовите
потребители на “Топлофикация
София” ЕАД цената ще бъде
136,82 лв./MВтч при сегашна
цена 98,48 лв./MВтч, което е
изменение с 38,93%. Това на
практика означава, че потреби-
тел в София със сметка от 100
лв. за отопление на парно ще
заплаща близо 139 лв. през но-
вия отоплителен сезон 2022/
2023 г., поясняват от КЕВР.
Клиентите на “ЕВН България

Топлофикация” ще заплащат
122,80 лв./MВтч вместо сегаш-
ните 99,55 лв./MВтч, което е
изменение с 23,26%. Цената на
“Веолия Енерджи Варна” ЕАД
се изменя с 30,66% и става
128,43 лв./MВтч при сегашна
цена 98,29 лв./MВтч.

Основните причини за
предлаганото увеличение на
цените на топлинната енергия
са четирикратно увеличените
цени на природния газ и двой-
ният ръст на въглеродните
емисии, обяснява регула-
торът. Тези разходи имат най-
голям дял като влияние върху
крайните цени. За дружества-
та в цялата страна тези два
компонента представляват
средно 80 на сто от техните
разходи за производство на
топлинна енергия.

Предложенията на комиси-
ята за цените предстои да
бъдат разгледани на откри-
то заседание и обществено
обсъждане и окончателно
приети на 1 юли 2022 г.

ÅÑ íè äàâà 2 ãîäèíè îòñðî÷êà
çà çàáðàíàòà íà ðóñêèÿ ïåòðîë

Над 90% от догово-
рените суми към фирми-
те за пътно строителст-
во вече са преведени,
съобщи регионалният
министър Гроздан Кара-
джов пред БНТ. “600
милиона лева от общо
650 милиона вече са из-
платени на пътните фир-
ми. Подписаха се анек-
си, с които се продължа-
ва пътното поддържане.
На практика почти е
приключено разплащане-
то”, обясни той. Проце-
дурата по разплащане се
осъществява с няколко
нива на контрол от Ми-
нистерството на финан-
сите.

Караджов очаква до
десет дни да приключи
ремонтът на стария път
на прохода Витиня, по
който се движи тежко-
товарният трафик. “От
понеделник ще качим
обратно тежкотоварния
трафик на магистралата
в посока към Варна,

България би получи-
ла отсрочка до юни или
декември 2024 г. за за-
брана на вноса на руски
петрол според последния
вариант на проектопред-
ложението на Европей-
ския съюз за санкции,
които се налагат на Ру-
сия заради войната в
Украйна. Това пише
“Блумбърг”, като цити-
ра запознати с новото
предложение източници.

Европейският съюз
също така предлага да се
отложат ограниченията
върху вноса на петрол
по тръбопровода “Друж-
ба” и да се въведе забра-
на за морски доставки на
петрол от Русия. Това би
могло да удовлетвори
възраженията на Унга-
рия и да помогне да се
постигне споразумение
за шестия пакет от санк-
ции срещу Русия, отбе-
лязва агенцията.

Съгласно все още не-
прието предложение ЕС

ще се откаже от вноса
на руски петрол до на-
чалото на следващата
година. Чехия получи
изключение до юни 2024
г., Словакия - до края на
същата година.

Унгария отказва да
бъдат наложени санкции
за вноса на руски пет-
рол с аргумента, че до-
сегашните предложения
не гарантират енергий-
ната й сигурност.

Еврокомисията обаче
е изпратила преработе-
но предложение до на-
ционалните правителст-
ва според източници на
агенцията. В него се го-
вори за изключение за
петрола “Дружба”, как-
то и за спиране на до-
ставките на петрол по
море след шест месеца,
на петролни продукти -
след осем месеца. Пред-
лага се и да се ограничи
реекспортът на руски
петрол, доставян по
тръбопровода за трети
страни.

За Унгария “Друж-
ба” е основен източник
на петрол. Евросъюзът
се надява, че така ще даде
на Будапеща повече вре-
ме да намери техничес-
ко решение, което да
отговори на нейните
енергийни нужди. С тази
стъпка комисията се на-
дява да реши проблеми-
те и на други страни без
излаз на море.

Äúðæàâàòà å ïëàòèëà 90%
îò ïàðèòå çà ïúòíèÿ áðàíø

като другата посока ще
остане още два-три ме-
сеца долу, докато не
приключи ремонтът.
Подхванати са 2500 ки-
лометра - довършваме
стари проекти и започ-
нахме нововъзложени
трасета. Ще се извършва
независим контрол на
случаен принцип при
издаване на обектите”,
допълни Караджов.

По думите му за но-
вото строителство има
ясни разчети и заделени
средства за всеки обект.
“Ще се добавят средства
за автомагистрала “Хе-

мус” и автомагистрала-
та, която свързва Видин
с Ботевград”, увери ми-
нистърът. Предстои под-
равняване на пътното
платно на АМ “Тракия”,
ще се положи нова мар-
кировка на всички маги-
страли, ще се сменят
всички мантинели и “ко-
тешките очи” - светлоот-
разителите по мантине-
лите, които трасират
пътя през нощта. Вече е
започнал строежът и на
последната отсечка от
магистрала “Европа”
между София и Калоти-
на. “Закъснение няма да
има, до две години ще
бъде финализирана. За
магистрала “Струма”
проблемът е наистина
сериозен, предстои голя-
ма среща между екипите
на Министерството на
околната среда и водите
и Министерството на
регионалното развитие и
благоустройството”,
каза Караджов.

Èïîòå÷íîòî êðåäèòèðàíå äîáëèæè 15 ìëðä. ëâ.
Лихвите по жилищните кредити,

отпускани от банките в България,
продължават да се понижават и до-
стигат ново рекордно дъно през
април. Статистиката на БНБ показ-
ва, че миналия месец средният лих-
вен процент се понижава с 0,02
пункта до 2,58%. Това се случва на
фона на все по-засилени дискусии
за вдигане на лихвите в скоро бъде-
ще като опит за справяне с висока-

та инфлация. Все още изгодните
условия пък стимулират допълни-
телно домакинствата да теглят за-
еми и така обемът на ипотечното
кредитиране през април надхвърли
рекордните 14,7 млрд. лв. Успоред-
но с това за една година обемът на
кредитирането нарасна с внушител-
ните 18%, което е най-високото
ниво от 2009 г. насам.

При потребителските заеми ста-

тистиката отчита лек спад на лих-
вите от началото на годината - тра-
диционен след декемврийските
празници, когато те по традиция се
вдигат. Така през април средният
лихвен процент по потребителски-
те заеми спада до 7,85%.

Според статистиката на БНБ ли-
хвите по фирмените левови спестя-
вания спадат до рекордните отрица-
телни стойности от -0,49%. Toвa e

12-ят пopeдeн мeceц c oтpицaтeлни
лиxви пo лeвoвитe cпecтявaния нa
бизнeca, кoитo нa пpaктикa гopят
пapитe нa бизнeca oт cъxpaнeниeтo
им в бaнкитe. Лихвите по евровите
депозити се повишават, но остават
под нулата от -0,05%. В същото
време лихвите по кредитите за биз-
неса не спадат съществено с изклю-
чение на тези по големите кредити,
отпускани в евро.
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Израелските сили за сигурност
задържат палестински
демонстрант близо до портата
на Дамаск пред Стария град на
Ерусалим, докато израелците
отбелязват Деня на Ерусалим -
израелски празник, отбелязващ
превземането на Стария град по
време на войната в Близкия изток
през 1967 г. Безредиците започнаха
преди голям израелски марш.
Израел смята цялата територия
на Ерусалим за своя столица.
Палестинците настояват, че
Източен Ерусалим е тяхна
столица, и възприемат марша
като провокация. Миналата година
парадът отприщи 11-дневна война
между Израел и екстремистите в
ивицата Газа

Ðóñèÿ íÿìà äà èçïîëçâà
ÿäðåíè îðúæèÿ â Óêðàéíà

Русия няма да използва
ядрени оръжия в Украйна,
заяви руският посланик във
Великобритания Андрей Ке-
лин в интервю за Би Би Си.
Съгласно руските военни
правила това може да се слу-
чи единствено, ако е запла-
шено съществуването на Ру-
сия, каза дипломатът. И
допълни, че “това няма нищо
общо с настоящата опера-
ция”.

Посланикът отхвърли
възможността президентът
Владимир Путин да обмисля
нападение срещу Великобри-
тания с ядрени оръжия в слу-
чай на разрастване на кон-
фликта.

Зеленски призна, че Киев не може
да си върне цялата територия със сила

Условията в Донбас са
“неописуемо трудни”, дока-
то Русия се опитва да овла-
дее цялата територия на До-
нецка и Луганска област, и
Киев съзнава, че не може да
си върне всичко окупирано
от Москва по военен път,
обяви украинският президент
Володимир Зеленски в теле-
визионно обръщение. Той
изрази увереност, че завзети-
те от 24 февруари насам земи
ще бъдат отвоювани, но това,
изглежда, няма да стане с
останалите - полуостров
Крим, ДНР и ЛНР.

Руски и украински воен-
ни водят ожесточени сраже-
ния за Северодонецк и Лиси-

чанск, предаде Асошиейтед
прес, цитирана от БТА.
Москва по-рано заяви, че е
превзела Лиман, но властите
в Киев не потвърдиха инфор-
мацията.

Украйна отново поиска
спешно да й се пратят тежки
оръжия, за да отблъсне рус-
ките атаки.

През последните девет
седмици германското прави-
телство сведе до минимум
доставките на оръжие за
Украйна, съобщи вестник
“Велт ам зонтаг”, като се
позова на документи, с които
разполага.

В телефонен разговор с
германския канцлер Олаф

Шолц и френския президент
Еманюел Макрон, продължил
80 минути, Путин е преду-
предил Германия и Франция
да не доставят тежки оръжия
на Украйна. Според руския
държавен глава това ще дове-
де до допълнително дестаби-
лизиране на ситуацията и
засилване на хуманитарната
криза.

Путин отново е предло-
жил да разреши износа на
зърно от Украйна в замяна
на отмяна на западните
санкции срещу Русия. По-
добно предложение той от-
прави и в телефонен разго-
вор с италианския премиер
Марио Драги.

С тридневни грандиозни тържества и Фестивал на огъня Санкт Петербург
отбеляза 319-годишнината от създаването си. Пиротехници от Русия, Беларус,
Армения, Киргизстан, Сърбия и други страни участваха в шоуто

Áîðøúò âëèçà ñïåøíî
â ñïèñúêà íà ÞÍÅÑÊÎ

ЮНЕСКО разглежда спешно кандидатурата на борша
за включване в списъка с нематериалното културно на-
следство на човечеството, предаде АНСА.

Кандидатурата бе издигната от Украйна през 2019 г.
и веднага бе оспорена от Русия, която претендира, че
гастрономическият специалитет е руски, а не украински.
Тя трябваше да бъде разгледана през 2023 или 2024 г.
Комитетът на ЮНЕСКО по опазването на нематериал-
ното културно наследство е решил да ускори оценяване-
то на кандидатурата, защото боршът се нуждаел от спеш-
но опазване и съхранение.

За първи път се действа по този начин, уточняват от
ЮНЕСКО. Органът за оценка трябва да се произнесе до
края на юни. Ако оценката е положителна, на 1 юли на
извънредно заседание ще се дискутира вписването на
борша в списъка на нематериалното културно наследст-
во на човечеството.

ÑÀÙ èìàò ÷åòèðè
ëàáîðàòîðèè â Íèãåðèÿ

Най-малко четири лаборатории под контрола на САЩ
работят в Нигерия, откъдето тръгна маймунската едра
шарка. Това заяви началникът на руските войски за ради-
ационна, химическа и биологична защита Игор Кирилов.

Той припомни, че според доклад на Световната здравна
организация западноафриканският щам, който причинява
едрата маймунска шарка, е тръгнал от Нигерия, където
САЩ са разположили своя биологична инфраструктура.
“В съответствие с информацията, с която разполагаме, в
Нигерия функционират най-малко четири биолаборатории
под контрола на Вашингтон”, каза Кирилов.

“Призоваваме ръководството на СЗО да разследва фи-
нансираните от САЩ нигерийски лаборатории в Абуджа,
Зария и Лагос и да информира световната общност за
резултатите от разследването”, заяви Кирилов.

СНИМКИ БТА

Без КОВИД-ограничения
за туристите в Кипър

Отпадат всички КОВИД-огра-

ничения за туристите, пристига-

щи на летищата и пристанищата

на остров Кипър, съобщава

“Сайпръс мейл”, цитиран от Нова

тв. Промяната влиза в сила от 1

юни. От пътниците няма да се

изискват сертификат за ваксина-

ция или преболедуване, както и

негативен резултат от лаборато-

рен тест.

650 случая на неизяснен
хепатит при деца

Световната здравна организа-

ция съобщи, че има данни за 650

вероятни случая на остър хепатит

при деца. Здравните власти по

света проучват причините за уве-

личението на случаите. Според

американски експерти инфекция с

аденовирус е основната хипотеза.

Самолет с 22-ма
на борда изчезна в Непал

Самолет на частна авиокомпа-

ния в Непал изчезна с 22-ма души

на борда, съобщиха авиопревоз-

вачът и правителството на стра-

ната. Контактът с тричленния

екипаж бил изгубен малко след

излитането. На борда е имало още

19 пасажери. По информация на в.

“Хималаян таймс” със самолета

са пътували 13 непалци, четирима

индийци, двама германци. В ход е

операция по издирване.

Проливни валежи в
Бразилия предизвикаха
смъртта на десетки

Проливни валежи в Бразилия

предизвикаха смъртта на дестки

хора, предадоха световните медии.

В щата Пернамбуко най-малко 33-

ма загинаха след свличане на земна

маса, която отнесе постройки. 765

души са били принудени да напус-

нат домовете си.

МОСКВА:
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ÑÀÙ ñ ïîñòîÿííà
áàçà â Ïîëøà
Варшава иска 10 500 американски
военни на територията си

САЩ ще установят посто-
янно военно присъствие в
Полша с разполагането на
още около 1000 американски
военни там, съобщи полско-
то Министерство на отбра-
ната, цитирано от Ройтерс.
Решението ще бъде обявено
на срещата на НАТО, която
ще се проведе на 29 и 30 юни,

съобщават полски медии.
През последните седмици

се засилиха призивите на
висши полски представите-
ли, включително на ми-
нистъра на отбраната Мари-
уш Блашчак, за постоянно
присъствие на американски
войски в страната след на-
падението на Русия над

съседна Украйна, твърди
сайтът polskatimes.pl.

Вашингтон все още не е
взел решение за точния раз-
мер на постоянното присъ-
ствие, но Полша настоява за
американски сили с числе-
ност 10 500 души, разкри
polskatimes.pl.

Междувременно “амери-

канска военна техника вече
се доставя в Полша, което е
от голямо значение”, заяви
друг полски правителствен
служител, пожелал аноним-
ност. “Важно е колкото се
може повече американско
оборудване и консумативи,
включително боеприпаси, да
бъдат изпратени в Полша...
това отнема много повече
време, отколкото да се пре-
местят войници”, каза източ-
никът, цитиран от
polskatimes.pl.

Армията на САЩ изграж-
да складова база на стойност
360 млн. долара в района
Повидз в западната част на
Полша. Градът има стратеги-
ческо значение, защото е раз-
положен до руския анклав
Калининград.

В момента Полша приема
контингент от над 4000 аме-

рикански военни. Сега спо-
ред комюникето постоянно-
то присъствие ще достига
най-малко 5500 военни и ве-
роятно ще струва повече на
Полша.

Сделката включва разви-
тието на експертиза за пол-
ските сили в областта на ра-
зузнаването и командването
с възможност повече амери-
кански сили да пристигнат в
Полша в случай на повишена
заплаха, уточнява Министер-
ството на отбраната.

Финансовите подробнос-
ти по новата сделка не се
разкриват.

В сряда американската ар-
мия разшири плановете си да
изтегли около 12 хиляди во-
енни от Германия и съобщи,
че част от тях може да бъдат
преместени в Полша или бал-
тийските страни.

Финландското Министерство на от-
браната възнамерява да разположи 64
американски изтребителя Ф-35 във воен-
новъздушната база в Рованиеми, написа
The Barents Observer.

Базата се намира се на 150 км от
руската граница.

През декември миналата година фин-
ландските власти обявиха намерението
си да закупят от САЩ изтребители Ф-35,
които да заменят остарелите Ф/A-18.
Очаква се първата партида самолети да
бъде разположена в Рованиеми през 2026
г. По-рано стана известно, че в Хелзинки
са пристигнали два американски кораба,
една германска фрегата и няколко френ-
ски кораба.

Това са разрушителят USS Gravely
от клас Arleigh Burke, десантният кораб
USS Gunston Hall от клас Whidbey Island
и подводницата F70 Latouche-Treville на
френските ВМС.

Припомняме, че Русия планираше да
разположи допълнителни сили заради
желанието на Финландия и Швеция да се
присъединят към НАТО. Президентът
Владимир Путин нарече присъединява-
нето на Финландия към НАТО грешка.

Въоръжените сили на Гърция в
Източното Егейско море са приведе-
ни в повишена бойна готовност по-
ради продължаващите заплахи от
Турция, изразени през последните
дни от високопоставени служители
на правителството на турския прези-
дент Реджеп Тайип Ердоган, пише
електронното англоезично издание

Архипелагът Вануату в
Тихия океан обяви климатич-
но извънредно положение и
план от 1,2 милиарда долара
за смекчаване на последиците
от климатичните промени за
островната държава, предаде
Франс прес.

Ãúðöèÿ ïîñòàâÿ âîåííèòå â ïîâèøåíà ãîòîâíîñò
на гръцкия вестник “Катимерини”.
Атина няма да влиза в риторичен спор
с Анкара, но ще следи действията на
Турция, защото се опасява от
възможността за ескалация през ля-
тото.

Турският външен министър Мев-
лют Чавушоглу заплаши миналата сед-
мица, че страната му е готова да ос-

пори суверенитета на островите в
Източно Егейско море, ако Атина не
ги демилитаризира. Дипломатът по-
късно заклейми Гърция като страна,
която не уважава съседите си. Той
визира Северна Македония, която
според него била принудена от
Гърция да промени името си.

“Условията, поставени от някои

държави-членки на ЕС, особено по
отношение на Северна Македония и
македонците, за да получат дата за
преговори, а не за присъединяване,
не са приемливи”, заяви Чавушоглу,
като добави, че Турция не иска
държавите да променят имената си
или да им диктува националната
идентичност.

Âàíóàòó îáÿâè êëèìàòè÷íî
èçâúíðåäíî ïîëîæåíèå

Премиерът Боб Лоугман
призна, че Тихоокеанският
регион е вече засегнат от фе-
номена на покачването на
нивото на водата и от екст-
ремни климатични събития.
Архипелагът с население от
300 000 души бе връхлетян от

два мощни циклона и от опу-
стошителна суша в последно-
то десетилетие.

Сходни декларации приеха
и десетина други страни, сред
които Фиджи, Канада и Обе-
диненото кралство, припомня
Франс прес.

Ôèíëàíäèÿ
ñòðóïâà Ô-35
äî ãðàíèöàòà
ñ Ðóñèÿ

СНИМКА БТА

Протестиращи маршируват близо до официалната резиденция на президента Готабая Раджапакса
в Коломбо, Шри Ланка. Те настояват за оставката на барикадиралия се държавен глава. Полицията
използва сълзотворен газ и водни оръдия срещу протестиращите. Островната държава е в най-тежката
икономическа криза от обявяването на независимостта си през 1948 г.

Öúðêâàòà â Ëèòâà ïîèñêà
äà ñå îòäåëè îò Ìîñêâà

Литовският митрополит Инокентий се обърна към Светия
Синод на Московската патриаршия с молба да промени статута
на Вилненско-Литовската епархия и тя да стане “самоуправля-
ема”. Подобни искания бяха отправени и преди два месеца.

Православната църква в Литва в момента е със статут на
епархия към Руската православна църква.

Синодът на Московската патриаршия е назначил комисия за
разглеждането на молбата.
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

„Обща история -
обикновени глупости”

Както съобщи коре-
спондентът на МИА от
София, във фоайето на
Младежкия културен
център в Скопие https:/
/mkc.mk/za-mkc/ ще
бъде открита изложбата
“Обща история - обикно-

вени глупости”, органи-
зирана от Клуба за бълга-
ро-македонско приятелст-
во. Изложбата е посвете-
на на отношенията меж-
ду България и Македония.
Организаторите смятат,
че осмивайки страховете
си чрез карикатури на
автори от двете страни,
ще ги преодолеем по-лес-
но. От македонска страна
участници в изложбата са
карикатуристите Миро-
слав Георгиевски-Миро,
Златко Кръстев и още
трима карикатуристи.
Участници от българска
страна са карикатуристи-
те Чавдар Николов, Хри-
сто Комарницки и Ала и
Чавдар Георгиеви. Рабо-
тят в много популярното
в България хумористич-
но издание “Прас прес”.

Жалко ! Не съм очак-

вал колеги, които са жи-
вяли по времето на про-
пагандата, да не я разли-
чават. Може и да разбе-
рем как се е стигнало до
това заглавие или кой го
е предложил, но това не е
най важното. Най-важно-
то е, че за едната реклама
известни български ху-
дожници са били привле-
чени към едно мероприя-
тие с лош дъх.

Тръпки ме полазват
по гърба, като знам как-
ви “специалисти” орга-
низират такива уж доб-
ронамерени и веселяшки
форуми.

С такива изяви е пълна
мрежата, тролове, фоби и
фили, орки и марионет-
ки... и кукловоди.

Кое е глупост в обща-
та ни история с българи-
те от македонско, добру-

джанско, одринско, стран-
джанско, беломорско,
влашко, банатско, бол-
градско и прочее. Това че
имаме обща история, че
сме живели в една
държава - България? Та-
кива са историческите
факти и никой няма пра-
во да ги оспорва. Оста-
налото е наивен опит за
преиначаване на истори-
ческата истина. Но до-
пуснем ли една глупост
да влезе в живота ни, тя
с времето се превръща в
лавина и оглупява цели-
ят ни живот.

Огорчен съм и от без-
хаберието на български
медии и държавни орга-
низации, начело с БТА,
които гордо разпростра-
няват новината.

Браво! Хвала на
“тъкъви люде”.

Таралеж в гащите

Претенции за хотели
на първа линия на морето
и два пъти месо в седми-
цата изявили някои бе-
жанци от Украйна, вмес-
то да приемат офертата на
институциите ни любезно
да бъдат транспортирани
до станции във вътреш-
ността на страната. Нови-
ната, че 200 от тях масово
са отказали да напуснат

Варна, буквално взриви
социалните мрежи и фо-
руми. Да рече човек, че ги
пращат в мигрантските ла-
гери в Харманли, Звездец
или Елхово, където “по-
срещаха” сирийци, ирак-
чани и афганистанци -
щеше някакси да е разби-
раемо. Но за места като
Рибарица и Паничище -
все планински курорти,
където бедните българи не
могат да си позволят да
отидат, звучи, меко каза-
но, нахално.

Идва ти неканен гост.
Подслоняваш го, храниш
го, поиш го, обгрижваш го,
а той някрая не ще да си
ходи. Какво да мислим?
Таралеж в гащите.

Поехме първия наплив
от украински бежанци,
нормално е вече да са се
ориентирали за пазара на

труда и квартири. Про-
пуск на ресорната агенция
е, че не проучи колко от
тях ще приемат новите
локации, които им се
предлагат. Защото още от
началото на войната, ко-
гато започнаха да присти-
гат, се знаеше, че програ-
мата с хотелите по Чер-
номорието е до края на
май. А шансът за работа
на морето е мнократно по-
висок, отколкото в Пани-
чище. Бежанците са ре-
сурс от работна ръка и
трябва да опитаме да го
използваме. При всичките
ни симпатии, състрадание
към тях и желанието да
помогнем, нека не забра-
вяме, че когато бягаш от
война, не очакваш държа-
вата, в която си, да ти
дължи вечно моренце, кро-
асан и химическо чистене

от и до стаята.
В крайна сметка Бълга-

рия е и туристическа дес-
тинация и започна се-
зонът. За да може да по-
мага, отрасълът трябва да
може и да функционира
нормално. Претенции да
си в хотел на първа линия
или където и да било, след
като ти се дават подслон,
храна и дрехи, са крайно
неадекватни.

Крайно време е държа-
вата ни да се погрижи за
истински бедстващите бе-
жанци, избягали от разру-
шени градове, които имат
само дрехите на гърба си.
Но има и такива, които
бръмчат с автомобили по
100 000 евро и нагоре и
харчат по една минимал-
на заплата дневно. Не е не-
справедливо те да се оп-
равят сами.

Валентин ГЕОРГИЕВ

ДАТАТА

30
1778 - УМИРА ВОЛТЕР, ФРЕНСКИ ПИСАТЕЛ

И ФИЛОСОФ (Р. 1694 Г.). Рож-
деното му име е Франсоа-Мари
Аруе. Един от символите на
епохата на Просвещението.
Eвропейска знаменитост при-
живе. От внушителното му ли-
тературно наследство най-по-
пулярно е произведението му
“Кандид”.

1913 - КРАЙ НА БАЛКАНСКАТА ВОЙНА
(1912-1913). На
тази дата е под-
писан Лондон-
ският мирен до-
говор между Ос-
манската импе-
рия и държавите
от Балканския
съюз (България,
Сърбия, Гърция и Черна гора). Претърпяла
поражение, империята е принудена да отстъ-
пи на съюзниците почти всичките си балкан-
ски владения (в това число Македония, Алба-
ния, Епир, Косово, Санджак, Беломорска и
Одринска Тракия). Договорът урежда създа-
ването на албанска държава. Споровете
между България, Сърбия и Гърция за подялба-
та на Македония остават нерешени и това
води до избухването на Междусъюзническа-
та война (юни 1913 г.).

1931 - ПОЛОЖЕН Е ОСНОВНИЯТ КАМЪК НА
СГРАДАТА НА СТУ-
ДЕНТСКИЯ ДОМ в
София (дн. Нацио-
нален студентски
дом). Проектът е
на архитектите
Станчо Белковски и
Иван Данчов. През 1933 г. Студентският дом
започва да функционира, макар сградата му да не
е окончателно завършена. През 1996 г. е обявен за
архитектурен паметник на културата.

1960 - УМИРА БОРИС ПАСТЕРНАК, РУСКИ
ПОЕТ И ПИСАТЕЛ (Р. 1890
Г.). Носител на Нобелова на-
града за литература през
1958 г., която отказва с мо-
тива, че е “незаслужено при-
знание”. Пастернак е извес-
тен най-вече с монументал-
ния си трагичен роман за
Съветска Русия “Доктор Жи-
ваго”, издаден за първи път в
Италия през 1957 г. В Русия е отпечатан през
1987 г.

1975 - ОТКРИТ Е ДОМЪТ НА СЪВЕТСКАТА
НАУКА И КУЛТУРА В СОФИЯ. Създаден е на
основата на Споразу-
мение 213/22 май 1975
г. между правителст-
вата на СССР и НРБ.
През 1990 г. е преиме-
нуван на Руски култур-
н о - и н ф о р м а ц и о н е н
център (РКИЦ), който
и до днес заема важно място в развитието на
руско-българското сътрудничество в областта
на културата и образованието.

2001 - УМИРА ГЕОРГИ БОЖИЛОВ-СЛОНА,
ХУДОЖНИК (Р. 1935 Г.). За-
едно с Енчо Пиронков, Ди-
митър Киров, Йоан Левиев,
Колю Витковски, Христо
Стефанов и Георги Бояд-
жиев-Бояджана Слона е
един от художниците от
т. нар. Пловдивска школа
от 60-те. Приживе прави
над 25 самостоятелни из-
ложби в България и чужби-
на. Загива в автомобилна катастрофа на път
от Бургас за Царево, където трябвало да присъ-
ства на откриването на своя изложба.

Валери АЛЕКСАНДРОВ*

*Авторът е секретар
на секция Карикатура

към СБХ
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 Антикризисните мерки на
правителството влизат в сила
заедно с актуализацията на бюд-
жета. Да започнем с подпомагане-
то в социалната сфера.

- Антикризисните мерки имат за
цел да подпомогнат хората в усло-
вията на висока инфлация. Социал-
ните мерки са безпрецедентни.

През 2008 г. започна финансо-
вата криза и също имаше инфла-
ция, но такива мерки не бяха пред-
приети. Сега обаче времената са
други - българите са с най-ниски
доходи в Европа и е доста трудно
да се справят със сериозното уве-
личение на цените на енергията и
енергоносителите, както и на сто-
ките от първа необходимост.

На годишна база инфлацията за
април е над 14%, но като влезе човек
в магазина увеличението на цените е
плашещо. За отделни стоки, като
олиото например, поскъпването е
30-40% и повече. Хлябът също
поскъпна. Така че основната цел на
антикризисните мерки е да се по-
могне на хората да минат по-леко
през този период на висока инфла-
ция. Другата цел е да се подпомогне
бизнесът, за да няма фалити и сери-
озна безработица в страната.

 Критикуват Ви, че тези ан-
тикризисни мерки са закъснели?

- Няма как да ги наричаме
закъснели. От 1 април влезе в сила
бюджетът за 2022 г. и там бяха
увеличени социалните плащания
именно заради инфлацията. Само
в областта на социалната полити-
ка са заложени 20 млрд. лв. Дори
опозицията отчете, че бюджетът е
много социален.

 И сега още 2 млрд. лв. за ан-
тикризисните мерки...

- Повече са, защото към тях
трябва да прибавим още 1,6 млрд.
лв., които са за увеличение на пен-
сиите. Като включим и подкрепата
за бизнеса за увеличените цени на
тока, се вижда ясно, че правителст-
вото предприема адекватни и сери-
озни мерки. Опозицията обаче се
опитва да омаловажи тези усилия,
но реалността е друга.

 Да започнем от подкрепата
за младите хора и семействата с
деца.

- За всяко дете на работещи ро-
дители ще има по-големи данъчни

облекчения. Това е много стара идея
на БСП. Простата сметка показва,
че за всяко дете на работещите ро-
дители всеки месец ще остават по
50 лв. повече. Идеята на БСП е
всеки месец хората да получават
тези пари, но в крайна сметка коа-
лицията реши, че това ще става на
всеки три месеца. И това е извън
детските добавки за деца до 18 г., за
които има подоходен критерий. От
1 юли и те ще бъдат увеличени с
20% - стават 50 лв.

Ако към всичко това прибавим
бюджетните мерки за безплатните
детски градини и ясли от 1 април;
помощите за първокласници и осмо-
класници, която също искаме да уве-
личим. За съжаление, заради инфла-
цията хората не могат да усетят в
пълния размер помощта.

 Другата уязвима група са хо-
рата в пенсионна възраст.

- За много българи пенсията е
единственият доход. В България са
най-ниски в сравнение с цяла Евро-
па както заплатите, така и пенсиите.

Ще напомня за това увеличение
от 25 декември, когато пенсиите се
увеличиха средно с 12,8%. Тази
стъпка опозицията се опита да я
омаловажи.

Сега от 1 юли ще бъде увеличен
индивидуалният размер на пенсия-

та с 10%. Освен това досегашната
добавка от 60 лв. става част от пен-
сията. Минималната пенсия ще ста-
не 467 лв. Само за сравнение: 44-
тия парламент я остави на 300 лв.,
а сега с това осъвременяване се
получава, че минималната пенсия е
нараства с 55%.  Този начин е по-
справедлив, отколкото ако вдигнем
всички пенсии с 21,6%. Защото едно
е това увеличение върху 300 лв.
пенсия, друго е върху 1000 лв.

 Казвате, че този начин е по-
справедлив. Да направим още мал-
ко сметки.

- Например, при 1000 лв. пен-
сия с увеличението от 10% се при-
бавят 100 лв. към нея плюс онези
60 лв. - значи тя става 1160 лв. Това
е увеличение с малко над 16%.
Затова казваме, че този начин на
увеличение на индивидуалната пен-
сия е по-справедлив.

 Колко българи получават ми-
нимална пенсия?

- Малко над 1 милион. Около 35
000 души получават над 1500 лв.
пенсия.

 А защо се вдига таванът на
пенсиите?

- Вижте, не е честно да има таван
на пенсията. Той беше наложен на-
зад във времето заради много сери-
озни изкривявания в системата.
Много хора протестираха, че не мо-
гат да си избират три последовател-
ни години, когато са получавали по-
високи доходи. Но, представете си,
че един човек се осигурява през по-
голяма част от живота си на мини-
мален осигурителен доход, знаейки,
че може да избере три златни годи-
ни, когато ще се осигурява на макси-
мален доход. Като резултат той ще

ГЕОРГИ ГЬОКОВ:

50 ëâ. íà ìåñåö äàíú÷íè
îòñòúïêè çà âñÿêî äåòå
От 1 юли пенсиите ще бъдат увеличени
с 10%, а добавката от 60 лв. става
част от индивидуалния доход, заяви
социалният министър пред БСТВ

Интервю на Нора СТОИЧКОВА

Íàëè÷èåòî íà òàâàí íà ïåíñèèòå
äåìîòèâèðà õîðàòà äà ñå
îñèãóðÿâàò íà ïî-âèñîêè äîõîäè

“

получи несъразмерно висока пенсия
спрямо осигурителния принос, кой-
то има към пенсионната система. Да
не говорим за това, че по данни на
НОИ има много осигурителни изма-
ми в тази посока.

От друга страна, наличието на
таван на пенсиите демотивира хора-
та да се осигуряват на по-високи до-
ходи. Като премахнем тавана, смя-
таме, че ще върнем доверието в пен-
сионната система.

От 1 юли таванът на пенсиите
ще стане 2000 лв., а от октомври -
3400 лв.

 Кога смятате да преизчисли-
те пенсиите?

- От 1 октомври ще се направи
преизчисление на пенсиите по след-
ния метод. Взимаме индивидуалната
пенсия и минаваме през всички го-
дини след 2008 г., когато тя не е
била осъвременявана. Ще се вземе
за база нарастването на средният
осигурителен доход, което е по-бла-
гоприятно за хората. В този период
имаше години с ниска, нулева и от-
рицателна инфлация и затова не е
изгодно за хората тя да се вземе за
база. От НОИ пресметнаха, че по
този начин увеличение на пенсиите
ще получат около 770 000 души -
тези, които са пенсионирани по-на-
зад във времето с ниски пенсии. Това
не е очакваното преизчисление със
средно-осигурителния доход от
2021 г., за което ще са необходими
5 млрд. лв. Но, за съжаление, това са
възможностите на НОИ.

Говорим от доста време, че тряб-
ва да се увеличат осигурителните
вноски, за да има приходи и увели-
чение на пенсиите. В коалиционно-
то споразумение е написано, че няма
да увеличаваме данъци и осигуров-
ки. Така искат хората, но това озна-
чава, че няма увеличени приходи, за
да има по-високи разходи. Така че
това, което правим, е възможното и
е относително справедливо. Когато
вдигнем прага на осигурителния до-
ход на 3400 лв., ще останат само
около 1000 души над него. Тенден-
цията е този праг да отпадне.

 Как ще се справите със
задълбочаващите се неравенства?

- Неравенствата са световен про-
блем. Четох някъде, че покрай пан-
демията на всеки 36 часа се появява
нов милионер. Но в същото време
много хора изпадат в крайна бед-
ност. Закъсняваме в този процес,
защото България има най-ниски до-
ходи и огромни неравенства.

 Не е ли време да се въведе
прогресивен данък?

- Да, прогресивният данък тряб-
ва да се въведе, а корпоративният -
да се увеличи. Трябва да има и не-
облагаем минимум на доходите.
Нали разбирате, че ние казваме сега
- увеличихме минималната заплата
на 710 лв., но на практика върху
нея се плаща плосък данък и осигу-
ровки и чисто тя става около 550
лв. Този плосък данък генерира ра-
ботещи бедни.

Да вземем за пример семейство
с 2 деца. Родителите работят на ми-
нимална заплата - значи доходът в
семейството е около 1100 лв. чис-
то и като разделим това число на 4,
се получават под 300 лв. доход на
член от семейството. А прагът на
бедност сега е 413 лв. и догодина
ще се вдигне. Така че е наложител-
но да се преразгледа отново
данъчната политика.

В рамките на тази коалиция може
би е смело да се говори за прогреси-
вен данък, но за необлагаем мини-
мум трябва да се мисли. Това е пътят
да намалим неравенствата.

Отново да подчертая - когато
тръгваш от много нисък старт, кол-
кото и да са големи увеличенията,
резултатите остават ниски.

Със съкращения

Ïðîãðåñèâíèÿò äàíúê òðÿáâà
äà ñå âúâåäå, à êîðïîðàòèâíèÿò -
äà ñå óâåëè÷è. Òðÿáâà äà èìà è
íåîáëàãàåì ìèíèìóì íà äîõîäèòå

“
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По принцип световните икономи-
чески форуми в Давос обсъждат гло-
балния бизнес, макар че не им убягват
политиката и общественото развитие
на света. Но на тазгодишния форум
доминираше една тема и той наподо-
бяваше консилиум на светила в меди-
цината, събрал се край леглото на ед-
вам дишащата глобална сигурност. За
едни от светилата тя може и да пре-
скочи трапа, за други е направо на
смъртно легло, а трети предлагат уме-
стни рецепти, но като че ли се надяват
и на чудо. Днешната геополитика наи-
стина бере душа както заради сблъсъка
на Запада срещу Русия в Украйна, така
и заради тежкия икономическия спад с
галопираща инфлация и високи цени,
които се дължат не само на въпросния
сблъсък.

Доайенът на дипломацията
предлага мир

Доказателства за разномислието на
консилиума са противоположните мне-
ния на две личности, които са нещо
като неговия каймак.

99-годишният бивш държавен сек-
ретар на САЩ Хенри Кисинджър е
доайенът на световната политическа
мисъл. В Давос той предложи мирно
споразумение с неутрален статут за
Украйна и неин отказ от някои терито-
рии, за да не се разрасне конфликтът и
да доведе до още по-тежки последици
за Европа, каквито могат да се окажат
неконтролируемостта му и разрушител-
ният глобален сблъсък, включително с
ядрени оръжия. Предложението му е
по-близо до руската позиция, макар че
клаузата за оставането на ДЛНР в Ук-
райна е неприемливо за Москва.

Киев на минутата отхвърли пред-
ложението, макар че би спечелил от
едно мирно споразумение, защото то
би му спестило още по-големи загуби
и разруха. Президентът Володимир
Зеленски и съветникът му Михаил
Подоляк си позволиха тон и квалифи-
кации спрямо Кисинджър, с които
компрометират единствено себе си,
защото наподобяват първокласник,
който дава акъл на учителя как да пре-
подава уроците си. Планът на ветера-
на на световната дипломация може и
да не е идеален в подробностите, но
все пак предлага да продължи лечени-
ето на глобалната сигурност - не само
да задиша нормално, а защо не и да се
изправи на крака. Един вид - да не се
стига до трета световна война.

В Давос Кисинджър се опита и да
вразуми някои войнстващи глави на
Запад. Затова и напомни, че Русия 400
години е неразривна част от Европа и
гарант за баланса на силите, поради
което Старият континент не бива да
отхвърля дългосрочното сътрудниче-
ство с нея.

Ðàçíîëèêèÿò Äàâîñ
Световният икономически форум бе окупиран от темата за
войната в Украйна, но по нея се чуха разнопосочни мнения

Юри МИХАЛКОВ

В Давос се оказа, че той не е еди-
нак в подхода си. Макар че това го
видяхме “през ключалката”, а не при
отворена врата. В кулоарите на фо-
рума се говори, че Западът очаква
примирие между Украйна и Русия, за
да върне бизнеса в Русия, оплака се
Подоляк в социалните мрежи. По ду-
мите му страните от ЕС предлагат на
Украйна да отстъпи част от терито-
риите си, за да спре конфликта, в
някои западни очи може да се проче-
те призива Украйна да се съгласи на
компромиси. Подоляк не отиде в Да-
вос, но той е общувал с външния
министър Дмитро Кулеба или с други
украински представители в швейцар-

ския зимен курорт, които явно са му
споделили какви са настроенията на
форума.

Оферта от политическата
борса

На другия полюс е също дълголет-
ник и доайен, но на валутните спекула-
ции - 91-годишният Джордж Сорос. За
него глобалната сигурност е на смъртен
одър. Между редовете на изказването
му може да се улови следното внуше-
ние: “Вижте какво, третата световна
война е започнала, не може да я спрем,
дайте да видим как да я спечелим”.
Спекулантският му ген изби дори не на
борсата, а на един интелектуален фо-
рум, какъвто е този в Давос. Не бива да
ни заблуждава неговата мисъл, че на-
шата цивилизация може да не преживее
третата световна война. Това не е от-
резвяващо послание на човек, който
милее за мира и глобалното благополу-
чие. Защото Сорос продължава с при-
зива си, че “най-добрият и може би
единствен начин да запазим нашата
цивилизация е да победим Путин
възможно най-скоро. Това е изводът”.

Да, знаем, че Сорос мрази Путин,
задето не му позволи да спекулира с
рублата и руските богатства. За него
войната може да бъде спечелена само
с падането на Путин и тоталната загу-
ба на Русия - без неутралитет на Ук-

райна, с връщането на Крим и ДЛНР
на Украйна, че и с разпада на Русия и
отварянето на остатъците й към Запа-
да, което отваряне да бъде дирижира-
но от неговото “Отворено общество”.
Кремъл няма как да позволи това, дори
с риска от ядрена заплаха като най-
последна опция.

Но с фразата, че нашата цивилиза-
ция може да не преживее третата све-
товна война, Сорос явно е калкулирал
в сметките си срещу Путин и ядрената
фаза на войната - примерно ограничен
ядрен конфликт или размяна на мини-
ядрени удари. Нищо чудно на геопо-
литическата борса той вече да е зало-
жил на ядрен сблъсък. Спекулант е

човекът и вдига залозите. Проблемът
за света е, че той има влияние на по-
литическата сцена в САЩ.

Сходни възгледи демонстрираха в
Давос и други американски участни-
ци. “Слушайте, разбира се, че говорим
за прокси война. В смисъл, че се бие
Украйна и ние предоставяме всички
боеприпаси, технологии и други. И в
много отношения това е битка между
Русия и Запада”. Това са думи на кон-
гресмена демократ Сет Моултън.

На свой ред министърката на
търговията Джина Реймондо заяви, че
Русия ще плати не само “обезщетени-
ето” за война в Украйна, но “дори и
отвъд това... те трябва да бъдат лише-
ни за дълго време от ползите на све-
товната икономика, на световния ико-
номически ред. Тези ограничения за
износ няма да отпаднат скоро”.

В Давос тези тримата илюстрира-
ха всъщност не толкова западния, кол-
кото сляпо войнстващ, почти екстре-
мистки подход към глобалната сигур-
ност. Нищо чудно, ако за тях истори-
ческата препратка на Кисинджър е
непотребно дърдорене.

Дебати за
„прозата на бизнеса”

Макар според всеобщото призна-
ние темата за Украйна да бе окупира-
ла форума в Давос, на него все пак

присъстваха и традиционните бизнес
теми. Но ако преди там са се обсъжда-
ли академични проблеми като състоя-
нието на свободните пазари, развити-
ето на конкуренцията, на средния и
малкия бизнес, фискалната политика
като стимул за отворените икономики,
този път “академизмът” на давоския
форум изпадна, казано на спортен език,
в по-долна група. Пак заради конфлик-
та в Украйна на него се говореше
много повече за “прозата на бизнеса”
- храни, глад, цени, доставки, инфла-
ция, лихвени проценти.

Заради антируските санкции тази
“проза” се оказа по-жизненоважна от
“марковите” иначе разсъждения и те-
ории за капиталите, пазарите и сво-
бодната инициатива. В немалко изказ-
вания бе наблегнато на решаващата
роля на въпрос, който доскоро почти
отсъстваше в дневния ред на Давос -
глобалните вериги за доставки. Ма-
кар че този въпрос изплува на
повърхността около КОВИД-панде-
мията. За него говориха както ръко-
водителката на МВФ Кристалина Ге-
оргиева, така и шефът на Световната

банка Дейвид Малпас.  “Трябва да
обръщаме повече внимание на безо-
пасността на доставките, защото в
бъдеще могат да се случат още по-
големи сътресения”, предупреди Ге-
оргиева. Сходна гледна точка, макар
и във Вашингтон, а не в Давос, изрази
и президентът на Световната банка
(СБ) Дейвид Малпас. Според него
освен от времетраенето на войната в
Украйна, степента на икономическия
спад в редица страни ще зависи и от
създаването на нови глобални вериги
за доставки. Този аспект надничаше и
от изказването на ръководителя на
Програмата на ООН за развитие
Ахим Щайнер, който призова държа-
вите по света да не блокират износа
на стоки.

Разбира се, в Давос се говореше и
за опасността от глад в редица държа-
ви, за високите нива на инфлация и
на лихвения процент, за риска от
дефолт на 70 държави като последи-
ца от украинския конфликт, за необ-
ходимостта от спешно финансиране
на държави-длъжници или опрощава-
не и облекчаване на дълговете им.
Сами по себе си, това несъмнено са
полезни рецепти, но след като гло-
балната сигурност изпадна в поло-
жение да бере душа, дали за нейното
спасяване не трябва да се молим
малко и за чудо?

Форумът в Давос тази година мина под знака на войната в Украйна
и задаващата се продоволствена криза в света
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Пазаруването от вкъщи от
години е предпочитано от по-
требителите от всички възрас-
ти. Това им дава възможност
да избират продукти от някол-
ко различни “щанда” едновре-
менно, като пестят време и
усилия за пътуване, обиколки,
чакане по опашки, а и могат
лесно да сравнят различните
цени. И все пак - ако в услови-
ята на пандемията за потреби-
телите тази възможност е оз-
начавала най-вече безопасност,
то и днес тя крие рискове,
срещу които е разумно да се
застраховат предварително,
съобщават от Европейския по-
требителски център (ЕПЦ),
който у нас функционира към
Комисията за защита на потре-
бителите.

В ЕПЦ в последно време
пристигат различни жалби и
оплаквания на по-възрастни
клиенти, които са направили
поръчки на различни кремове
за лечебни цели или други про-
дукти, свързани с контрол на
здравето им. Обикновено това
става чрез кликване на линко-
ве в социални мрежи или в
различни интернет страници,
при което следва обаждане по
телефона за уточняване на
поръчките. След като получат
стоката и се окаже, че е раз-
лична, че не помага или не
работи, те няма как да се
свържат нито по телефона,
нито по друг начин с търгове-
ца. И така губят не само пари,
но се притесняват и е необхо-
димо да се ангажират допълни-
телно с куриери, писане на
оплаквания и други неприятни
емоции.

Ето съветите на експерти-
те как да не се стига дотам:

Дори и да сте решили
твърдо, че покупката си заслу-
жава, защото цената е изгодна
или приятели са ви препоръча-
ли да опитате този продукт,
опитайте се да разширите об-
сега на проверката. Ако фир-
мата, от която смятате да поръ-
чате, не ви говори нищо, опи-
тайте се да стигнете до физи-
ческия й адрес, посочен на
сайта й. Единственото, което
успявате да откриете, е фор-
муляр за обратна връзка и еле-
ктронен адрес?

Бъдете внимателни

защото може да се окаже, че
няма как да се свържете с тази
фирма, ако с поръчката ви има
проблем.

Сайтът е на чужд език, кой-
то не разбирате добре? Помо-
лете свой близък да провери
заедно с вас. И нещо много
важно - ако пък сайтът е на
български език, това не означа-
ва автоматично, че фирмата е
българска.

Ðèñêîâå ïðè ïàçàðóâàíå
îò ðàçñòîÿíèå
Експерти съветват как да не
похарчим парите си напразно

Разказали са ви за чудоде-
ен продукт на нереално ниски
цени, който при това можете
да опитате известно време и
ако прецените, да го върнете
срещу парите за него? Твърде
примамливо, за да не крие
възможни уловки под форма-
та на скрити такси например.
Някои покупки не подлежат на
връщане, ако ги закупите от
разстояние и след това ги ра-
зопаковате - например списа-
ния, книги, козметика, храни-
телни добавки, различни лечеб-
ни мазила.

Медикаменти
от аптека

по интернет?

В България това е допусти-
мо единствено за продукти, от-
пускани без лекарско предписа-
ние. Но дори и да имате нужда
от подобни продукти, помолете
личния си лекар за съвет. Ако
поръчате продукт със здравно
или козметично приложение и
впоследствие прецените, че же-
лаете да го върнете, не трябва
да сте го отваряли. Добре е
предварително да проверите при
какви условия продавачът би
приел покупката ви обратно и
как и къде трябва да я изпрати-
те. Това би ви предпазило от
неприятната ситуация, с която
се среща потребител, подал оп-
лакване в Европейски потреби-
телски център България. Той
поръчал медикамент за над 200
лв., но, по мнение на личния
му лекар, продуктът се оказал
неподходящ. Потребителят
попълва формуляр за връщане с

посочена банкова сметка, но от
фирмата не възстановяват сума-
та. В подобни ситуации, освен
цената на самия продукт, потре-
бителят заплаща и транспортни-
те разходи за връщането му.

Ако обаче полученото не
съответства на това, което сте
поръчали реално - чифтът очи-
ла са с различен цвят на рамка-
та, например - то търговецът е
длъжен да поправи грешката
изцяло за своя сметка, като ви
предложи замяна, без да дължи-
те нещо за връщането.

Възможно ли е да ви
подведе известна

марка?

Дори и да пазарувате кон-
кретни марки от години, не
пренебрегвайте навика да про-
верявате адреса на сайта всеки
път, когато решите да си купи-
те нещо ново. Има некоректни
търговци, които създават поч-
ти неразличими на пръв поглед
дубликати на най-популярните
сайтове за пазаруване и така
може да ви подведат.

Можете ли да анулирате
плащането, ако нещо не е наред
или размислите?

Ако предпочитате да запла-
тите по банков път или с нало-
жен платеж и сте попаднали на
недобросъвестен търговец, е
малко вероятно да получите
сумата си обратно - дори и да
сте в правото си. Този тип пла-
щания не предлагат възможност
да бъдат оспорени пред банка-
та - за разлика от банковите
карти. В случай че помолите
ваш близък да ви съдейства и да
плати през своята банкова кар-
та, помолете го да запази копие
от трансакцията. Запазете и
всички други документи, които
доказват покупката ви. Ако тя
не съответства на поръчаното
от вас или решите да я върнете
обратно, имайте предвид, че
има и срок за това.

Ако електроуредът или апа-
ратът за мерене на кръвното
налягане, които са пристигна-
ли, просто не ви вършат рабо-
та, разполагате с 14 дни, за да
съобщите на фирмата, че иска-

те да го върнете. Уредът не
трябва да има следи от упо-
треба, да е надраскан или
мръсен, защото няма да го взе-
мат обратно. За да се откаже-
те от покупка, е добре да го
направите писмено, може и
чрез писмо по пощата. Дори и
да се окаже, че сте си купили
нещо от фирма в друга страна
в Европейския съюз, не е
задължително да знаете съот-
ветния чужд език. Най-често
при добавките или кремовете
обаче няма подобна опция,
затова проверете дали достав-
ката е това, което очаквате, в
присъствието на куриера. Ако
е различно, поискайте да се
опише в протокол.

Ако въпросният търговец се
окаже в друга страна в Евро-
пейския съюз и отказва всякак-
во съдействие или дори не ви
отговаря, позвънете или изпра-
тете писмо по пощата до Евро-
пейски потребителски център
България на адреса в София.

Money. bg

Близо 23 000 онлайн магазини са декларирани в Наци-

оналната агенция за приходите (НАП) от създаването

на регистъра през 2019 г. до момента, по данни на

приходната агенция. Според изискванията всички

електронни търговци следва да подадат информация в

НАП за сайтовете, чрез които извършват продажби.

Обявяването на е-магазините e изцяло онлайн през

ÍÀÏ: Ó íàñ âå÷å èìà 23 000 îíëàéí ìàãàçèíà
Портала за електронни услуги на агенцията, достъпни с

квалифициран електронен подпис. Регистърът на е-

магазините дава възможност на потребителите да

проверят дали онлайн магазинът и търговецът, от

който купуват стоки или услуги, са вписани в него.

Важно за сигурното онлайн пазаруване е потребителите

да изискват от търговците документ за продажба. Той

е различен и зависи от начините на плащане на стоката

и/или услугата, посочват от НАП. Ако доставката на

стоката е с наложен платеж, то търговецът е длъжен

да издаде касова бележка. При заплащане с пощенски

паричен превод клиентите трябва да очакват разписка

за превода от пощенския оператор, като търговецът е

длъжен да представи на клиента хартиен или електро-

нен документ, който трябва да съдържа наименование и

адрес за кореспонденция, идентификационен номер, име

на стоката и общата сума. При заплащане на направе-

ната в интернет покупка чрез банков превод е много

важно да се посочи реалното основание за него. Онлайн

търговците имат възможност да регистрират продаж-

бите си чрез издаване на фискален/системен бон в елек-

тронен вид, който се изпраща по имейл на купувача, без

да е необходимо да се издава хартиен документ.
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НАКРАТКО

Луксозен двуезичен албум
с репродукции на Иван
Милев представят в СГХГ

В края на месец май за първи път

на книжния пазар ще се появи луксо-

зен албум с репродукции на известния

и енигматичен, но почти непознат за

широката аудитория български ху-

дожник Иван Милев. Изданието се

посвещава на

125-годишнина-

та от рожде-

нието му и е

дело на изда-

телство “Ме-

тодиеви книги”

(“Четириеван-

гелие на цар

Иван Алек-

сандър”, “Злат-

на книга - Икони

от България”) в

сътрудничество със Софийската град-

ска художествена галерия. Албумът с

репродукции ще бъде представен на

31 май от 18 ч. в СГХГ, водещ ще бъде

Митко Новков. В луксозното двуезич-

но издание (български и английски) с

формат 24х33 см и обем 232 стра-

ници са включени 80 от най-предста-

вителните творби на художника,

като внимателният подбор е напра-

вен от Аделина Филева, директорка

на СГХГ, и Пламен В. Петров, дирек-

тор на ХГ - Казанлък, който е и

автор на встъпителната студия. В

албума са включени и кратки спомени

за художника от негови съвременници,

илюстриращи по прекрасен начин са-

мобитния му талант. В допълнение

към великолепния албум на Иван

Милев, СГХГ и ХГ - Казанлък, в

сътрудничество с “Методиеви кни-

ги”, предлагат на най-вдъхновените

почитатели на творчеството на ху-

дожника лимитирана серия от 100

уникални Giclee отпечатъка в реален

размер на двете му най-популярни

творби - Ахинора и Крали Марко.

СНИМКА ДЕЛЯН ТОДОРОВ

Среща за децата с
приказни герои и подаръци
в Младежкия театър

Денят на детето ще бъде

отбелязан в Младежкия театър

“Николай Бинев” на 5 юни, като

посещението на театър ще се

превърне в истински празник за

малките зрители. След края на

представлението герои от сцена-

та ще прекарат време с малките

зрители във фоайето. Децата ще

имат възможност да се снимат

със своите любимци и да си пого-

ворят с тях. На излизане от

театъра всяко дете ще получи по-

даръци, осигурени от партньори на

театъра - книжки и играчки. Това

ще се случи на 5 юни от 11 ч. на

голямата сцена с “Бременските

музиканти” от Братя Грим, ре-

жисьор е Венцислав Асенов. Про-

грамата за този сезон на Младеж-

кия театър “Николай Бинев” за

деца продължава до 17 юли.

СНИМКА ОБЩИНА РУСЕ

Äîàéåíúò íà ðóñåíñêàòà äóõîâà ìóçèêà
Äèì÷î Ðóá÷åâ ïîëó÷è Çëàòíà çíà÷êà

Кметът Пенчо Милков връчи Златна значка на маестро Димчо Руб-
чев - диригент на Общинския духов оркестър. Малко след навършване
на 60-ия си юбилей ръководителят бе отличен за приноса си в разви-
тието на музикалната емблема на Русе, която оглавява вече 27 години.

“Вашият живот е посветен на Русе и хората ще Ви запомнят точно
така - като човек, творил с чест и достойнство”, поздрави го кметът.

Диригентът изрази съжаление, че въпреки възможността да се обу-
чават в НУИ “Проф. Веселин Стоянов” в учениците липсва желание да
изберат духовата музика за свое поприще. Милков предложи професи-
ята да се популяризира, като музикантите от Биг бенда дават уроци на
желаещите като официална част от учебната програма. Друга тема на
разговор бе сформирането на младежки духов оркестър, който да се
включва в празничните чествания на Русе.

Под ръководството на Димчо Рубчев съставът на Общинския духов
оркестър не само продължава музикалните си традиции, но и бележи
значимо развитие, обновява и обогатява репертоара си. Като диригент
е носител на Специалната награда на журито в Оломоуц - Чехия (1989),
на III награда на конкурс в Нант (1991) и други високи отличия. По
повод честването на 40-годишнината на оркестъра е награден със
“Сребърна лира” на Съюза на българските музикални и танцови дейци.

В него тази година ще
вземат участие рекорден
брой издатели от цялата стра-
на, за да представят най-но-
вите си книги от всички жа-
нрове. Редки и за първи път
издадени у нас творби ще
може да открием сред над
15 000 заглавия на повече от
130 издателства, разположе-
ни в парка пред Национал-
ния дворец на културата в над
60 шатри на 1500 кв. м из-
ложбена площ, научи ДУМА
от Анелия Скримова, експерт
връзки с обществеността.

Най-голямото книжно из-
ложение у нас се открива
официално на 30 май в 11 ч.

пред НДК. В продължение на
една седмица - до 5 юни, ще
станем свидетели на богата
съпътстваща културна про-
грама с над 100 литературни
събития, които ще вървят па-
ралелно на основните сцени,
на щандовете на издателите и
на различни локации в столи-
цата - премиери на книги,
срещи с автори, преводачи и
издатели, дискусии, презента-
ции, игри за децата, състеза-
ния по грамотност, литера-
турни четения и др.

Акцент на грандиозното
събитие, посветено на Гра-
мотността, тази година ще
бъде V Софийски междуна-

стоят много срещи с чужде-
странни и български авто-
ри, творчески работилници
- за илюстрации, поезия в
рима, приказки и много дру-
ги събития, провокативно
насочени към детското лю-
бопитство.

Пролетният базар на кни-
гата се организира от Асоци-
ация “Българска книга” и е
част от Календара на култур-
ните събития на Столичната
община за 2022 г. Работното
време на изложението е от
10 до 20 ч. Информация за
издателствата участници и
културната програма може да
се намерят на сайта на АБК.

роден литературен фестивал
за деца и младежи. Той ще
им предложи обособена сце-
на с програма, целяща пови-
шаване интереса към лите-
ратурата и четенето. Пред-

Ãðàìîòíîñòòà å òåìà
íà XV Ïðîëåòåí áàçàð íà êíèãàòà â Ñîôèÿ

Äåíèñ ×åðåâè÷êî òàíöóâà
â „Ñïÿùàòà êðàñàâèöà”
Премиер солистът
на Виенската опера
ще бъде принц
Дезире в
спектакъла на
Старозагорската
опера на 31 май в
зала 1 на НДК

Денис Черевичко и
Анелия Димитрова

Старозагорската опера ще представи
на 31 май от 19 ч. в зала 1 на Национал-
ния дворец на културата своята приказна
постановка на “балета на балетите” “Спя-
щата красавица” от Чайковски. С този
спектакъл примабалерината, хореограф,
педагог и настоящ художествен ръково-
дител на балета на Старозагорската опе-
ра Силвия Томова ще отбележи 45 години
творческа дейност в ролята на злата фея
Карабос, научи ДУМА от Вера Банчева,
връзки с обществеността на НДК.

Специално за събитието пристига
премиер солистът на балета на Виенска-
та опера Денис Черевичко, който ще
изпълни ролята на принц Дезире. Публи-

СНИМКА ДО - СТАРА ЗАГОРА

ката в Стара Загора вече два пъти се е
срещала с изкуството на Денис Черевич-
ко в ролите на принц Зигфрид от “Лебе-
дово езеро” и на Базил от “Дон Кихот”.
В София ще танцува за първи път. В
“Спящата красавица” очарователният
артист ще си партнира отново с прима-
балерината Анелия Димитрова като
принцеса Аврора, а в останалите главни
роли зрителите ще видят Клара Ферер
(Фея Люляк), Томоки Ишиго (Синя пти-

ца), Акари Мориматсу (Принцеса Фло-
рина). Участват още солисти, кордебалет
на ДО - Стара Загора.

В спектакъла на “Спящата красавица”
участва цялата многонационална балетна
трупа на Старозагорската опера. Пости-
женията й под ръководството на прима-
балерината и педагог Силвия Томова са
високо оценени от професионалната кри-
тика, от познавачите и от зрителите във
всички краища на България и в чужбина.

Балетът “Спящата красавица” на Ста-
розагорската опера е поставен в класи-
чески стил, хореографията е на базата на
гениалната интерпретация на Мариус
Петипа. Постановката и режисурата са
на видния танцьор, хореограф, филмов
актьор и утвърден балетен предприемач
и преподавател Андрей Босов. Декорите
са на именития български художник-сце-
нограф Иван Токаджиев, а приказните
костюми проектира Мария Блажева, за
която това е втората постановка на “Спя-
щата красавица” (през 2004 г. е авторка
на костюмите за постановката на Наци-
оналния балет - София).

“Спящата красавица” е четвъртото
голямо класическо балетно заглавие, кое-
то има в репертоара си талантливата ба-
летна трупа на Старозагорската опера.



На всеки човек по света се падат

по около 1,6 милиона мравки.

Франкенщайн всъщност е името на

създателя, а не на чудовището.
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В месеца, в който “Вирджи-
ния рекърдс” става на 30 годи-
ни, компанията обяви партньор-
ството си с Дара Екимова и
премиерата на първия им съвме-
стен проект, озаглавен “Бягам”.

Дара Екимова е сред най-
перспективните млади българ-
ски артисти. Вече има впечатля-
ваща биография от успехи - от
първия й сингъл “Sagapao”, през
“Война” и “Последен дъх”, ко-
ито намират място сред най-
излъчваните песни в радио- и

Наскоро започнаха сним-
ките на новия филм на БНТ -
“Дядо Вълю”, по книгата на
Захарий Стоянов “Записки
по българските въстания”.
Лентата е част от филмопро-
изводството на обществена-
та телевизия и се очаква да
бъде излъчена в края на годи-
ната. Първите кадри бяха
заснети в къщата-музей “То-
дор Каблешков” в Копривщи-
ца, научи ДУМА от БНТ. Ре-
жисьор и сценарист на фил-
ма “Дядо Вълю” е Георги
Дюлгеров, оператор е Весе-
лин Христов, продуцент -
Владимир Андреев. В ролите
зрителите ще видят актьори-
те Ивайло Христов (като
Дядо Вълю), Пламен Димов,

Режисьор на „Дядо Вълю” е Георги Дюлгеров,
в главната роля е Ивайло Христов

Äàðà Åêèìîâà ïðåäñòàâÿ
íîâàòà ñè ïåñåí è âèäåî „Áÿãàì”

телевизионния ефир у нас и
дават силен начален тласък на
нейната кариера, посочват от
“Вирджиния рекърдс”.

През октомври миналата го-
дина Саня Армутлиева кани
изпълнителката да участва в
международния творчески лагер
за писане на музика Sofia
Songwriting Camp, където Дара
Екимова демонстрира талант не
само като вокалистка, но и като
авторка на музика и текстове.
Така се стига до решението за

съвместна работа и първата
стъпка е “Бягам” - модерна и
емоционална песен със запом-
няща се мелодия и оригинален
видеоклип. Дара Екимова пише
песента съвместно с трима та-
лантливи млади автори и музи-
канти - Денис Попстоев, Прея и
Искрен Тончев-Искрата, а екст-
равагантното видео към нея е
на режисьора Жоро Пеев. В
клипа участва и моделът Калоян
Илиев (KAYO), а хореография-
та е на Роси Терзийска.

Два пъпеша от високоце-
нения в Япония сорт “юбари”
бяха продадени в първия търг
за сезона в град Сапоро за три
милиона йени (23 500 щатски
долара), съобщи ТАСС, като
цитира агенция Киодо. Купу-
вач е местна фирма, занимава-
ща се с опаковане и продажба
на плодове и зеленчуци. Це-
ната на плодовете е с 10% по-
висока в сравнение с минала-
та година.

Пъпешите от сорта “юба-
ри” са с кръгла форма и се
отличават със специфична зе-
лена кора, с релефни жълте-
никави жилки, образуващи
сложен модел. Изключително
ценни са заради деликатния си
вкус и характерния сладък
аромат.

Ïðîäàäîõà
íà òúðã
äâà ïúïåøà
â ßïîíèÿ çà
íàä $23 000

СНИМКА “ВИРДЖИНИЯ РЕКЪРДС”

СНИМКА БНТ

Ñíèìàò èãðàëåí ôèëì
çà Ãåîðãè Áåíêîâñêè

Иван Николов, Цветан Алек-
сиев, Джордж Арабаджийски,
Красимир Доков и други.

Историческият разказ
пресъздава събитията около
убийството на Георги Бенков-
ски. Захарий Стоянов, заедно
с чета приятели и конни жан-
дарми, отиват да арестуват
дядо Вълю - предателя на во-
еводата. При срещата си със
стареца, Захарий Стоянов се
връща в спомените си за Бен-
ковски, когото местните на-
ричат “Хаджи Георги” - вели-
чието му като организатор и
вдъхновител на Априлското
възстание, отпадането му след
разгрома на възстанието, пре-
хода през Стара планина, бу-
рята на 7 май, подслона при

говедарите на следващия ден,
прехода начело с Нею към ко-
шарите на дядо Вълю.

Именно при първата им
среща, у дядо Вълю възниква
и импулсът да стане свободен
човек, но той постепенно се
променя, за да се стигне до
предателската клопка. Обезве-
реният Бенковски пренебрег-
ва четническите повели, неза-
висимо от несмелите преду-
преждения на Захарий Стоя-
нов. Бегълците са отведени от
дядо Вълю до турска пусия,
Бенковски е убит, само Заха-
рий се спасява. На лобното
място на воеводата жандарми-
те се гласят да арестуват ста-
реца, но присъдата се отлага.
Предателят е простен.

Филмът “Триъгълник на тъгата” на швед-
ския режисьор Рубен Йостлунд спечели “Злат-
на палма” за най-добър филм на кинофестива-
ла в Кан, предаде Ройтерс, цитирана от БТА.

“Близост” на Лукас Донт и “Звезди по
пладне” на Клер Дени си поделиха наградата
на журито. Южнокорейският актьор Сон Кан-
хо спечели приза за най-добра главна мъжка
роля за участието си във филма на японеца
Хирокадзу Корееда “Брокерът”, представен
във Франция под името “Добрите звезди”.

Иранската актриса Зар Амир Ебрахими
получи отличието за най-добра главна женска
роля за участието си в трилъра на Али Абаси
“Свещеният паяк”, представен във Франция
под името “Нощите на Машхад”.

“Военно пони” - разказ за преплитащата
се съдба на две момчета, живеещи в индиан-
ски резерват в Америка, спечели “Златна ка-
мера”. Отличието се дава за дебют измежду

„Òðèúãúëíèê íà òúãàòà”
íà Ðóáåí Éîñòëóíä ñïå÷åëè
„Çëàòíà ïàëìà” â Êàí

СНИМКА LOIC VENANCE/AFP/GETTY IMAGES

Рубен Йостлунд със
“Златна палма” за най-добър филм

творбите, представени във всички категории
на форума. Филмът е дело на Джина Габъл и
Райли Киоу - внучка на Елвис Пресли, и бе
представен в раздела “Особен поглед”.

Òîìáîëàòà çà íîùóâêà íà
Âèåíñêîòî êîëåëî - è çà ÷óæäåíöè

Виенското колело в австрий-
ската столица отбелязва 125 годи-
ни от създаването си, като превръ-
ща една от гондолите в уникална
хотелска стая с вълнуваща гледка
към града, както ДУМА писа. Тази
стая ще съществува само една нощ
- на 24 юни 2022 г. Изживяването
не може да бъде купено с пари, а
спечелено в “Стая с истинска глед-
ка”, която започна на https://
roomwithaview.forreal.at. Участници-
те може да се регистрират онлайн,
без значение в коя точка на земното
кълбо се намират, научи ДУМА от
Ойроком-ПР София.

Победителят печели безплатно
пътуване и престой във Виена за
двама от 23 до 26 юни, като, освен
нощувката във Виенското колело,
получава и две нощувки във волие-
рата на хотел “Супербуде”, гала ве-
черя в един от ресторантите на Пра- СНИМКА © WIENER RIESENRAD

тера и вечеря с тристепенно меню в
един от гурме вагоните на колелото.

Печелившите могат да изберат
дали виенското колело да се върти
през нощта или да остане на опреде-
лено място.



СПРАВОЧНИК 2022

ПОНЕДЕЛНИК
30 МАЙ14

ТЕЛЕЦ

Заложете на сигурното,
като избягвате риска, и в
никакъв случай не се пре-
товарвате физически.

ОВЕН

Денят е особен. Нещата,
които планирате, ще ви се
отдават, но натоварва-
нето ви идва в повече.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Бъдете скромни и некон-
фликтни. Общуването с
природата ще засили же-
ланието ви за нещо ново.

22 май - 21 юни

РАК

Ако се почувствате уморе-
ни, си осигурете време за
отдих. Нуждаете се от
“презареждане”.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ще се чувствате по-добре,
ако ограничите контакти-
те си и избягвате новите
запознанства.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Сред хората, с които мо-
жете да споделяте, ще се
разтоварите от грижи и
лоши мисли. Внимавайте.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ако се окажете в светли-
ната на прожектора, бъ-
дете скромни и не предиз-
виквайте съдбата.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ако почувствате влечение
към конфликти, го овла-
дейте навреме, може да
влошите отношения.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ако сте уморени и без же-
лания, потърсете допир с
природата. Ще обновите
мислите си.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Делови ангажименти
поддържат темпото ви
от предишни дни, задълбо-
чавайки раздразнението ви.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Укротете темпото. Лю-
бовта е на ваша страна и
ви зарежда с енергия, за-
това я приветствайте.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ако сте активни и дейни,
ще отхвърлите повече ра-
бота. Овладейте част от
чувствата си.

ХОРОСКОП

ВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС

СЛАБ ДЪЖД

26
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

28
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ГРЪМОТЕВИЦИ

29
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

30
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ÿËÌÍ‡ÎËÓÌ 13-ÒÂËÂÌ

‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /flÔÓ-
ÌËˇ, 2021„./, 1 ÂÔËÁÓ‰

15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚
ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 13 ÂÔË-
ÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg
22.00 Ã‡ÒËÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 3 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /8

ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 ¡‡Á‰Ë /Ô/
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 13 ÂÔË-
ÁÓ‰/Ô/

04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ
20:00 ˜‡Ò‡/

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.43

21.00 œÂÏËÂ‡: ì—˙ÌË ·ËÈ˜î
- ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.11

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.6

00.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.11 ÂÔ.13

01.10 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.20 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.6, 7

02.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.40 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.40 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ÌÂ

10.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.45 ì“Ó·ÓÎî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î

22.45 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡ - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡

ÒÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ ‚ –ÛÒËˇ

Ë ÔÓ Ò‚ÂÚ‡

23.45 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

00.30 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ

01.30 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ ËÒÚËÌÒÍË

ËÒÚÓËË, ·ÂÎˇÁ‡ÎË ÊË-

‚ÓÚ‡ Ì‡ ËÁ‚ÂÒÚÌË Ë

Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌË ıÓ‡

02.30 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ ¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

04.45 ì“Ó·ÓÎî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
07.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
08.45 “¬ Ô‡Á‡
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.10 “¬ Ô‡Á‡
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË. ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
21.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

—‚ÂÚË ÔÂÔÓ‰Ó·ÌË »Ò‡ÍËÈ
·ËÎ ÔËÁÌ‡Ú Á‡ ÔÓÓÍ Ë Û‚‡Ê‡-
‚‡Ì ‰Ó ‰˙Î·ÓÍ‡ ÒÚ‡ÓÒÚ

À˙ÊÂÛ˜ÂÌËÂÚÓ Ì‡ ¿ËÈ ÓÒÓ-
·ÂÌÓ ÒÂ ‡ÁÔÓÒÚ‡ÌËÎÓ ÔË ËÏ-
ÔÂ‡ÚÓ ¬‡ÎÂÌÚ.  ‡ÚÓ ÔËÂÎ
Í˙˘ÂÌËÂ ÓÚ ‡Ë‡ÌÒÍËˇ ÂÔËÒÍÓÔ
≈‚‰ÓÍÒËÈ, ¬‡ÎÂÌÚ ÏÛ ÒÂ Á‡ÍÎÂÎ
‰‡ ÔÂÒÎÂ‰‚‡ Ô‡‚ÓÒÎ‡‚ËÂÚÓ

‚˙‚ ‚ÒË˜ÍË ÒÂ‰ÒÚ‚‡ Ë ËÁÔ˙ÎÌËÎ
Ó·Â˘‡ÌËÂÚÓ ÒË.

—ÎÛı˙Ú Á‡ ÒÚ‡‰‡ÌËˇÚ‡ Ì‡
Ô‡‚ÓÒÎ‡‚ÌËÚÂ ıËÒÚËˇÌË ÒÚË„-
Ì‡Î ‰‡ÎÂ˜ ‰Ó ËÁÚÓ˜Ì‡Ú‡ ÔÛÒÚËÌˇ
Ë ‚˙Á·Û‰ËÎ Â‚ÌÓÒÚ Ë ÌÂ„Ó‰Û‚‡-
ÌËÂ Û ·Î‡„Ó˜ÂÒÚË‚Ëˇ ÔÛÒÚËÌÌÓ-
ÊËÚÂÎ »Ò‡ÍËÈ.  Ó„‡ÚÓ Ì‡Û˜ËÎ Á‡
ÒÚ‡¯ÌËÚÂ ÔËÚÂÒÌÂÌËˇ Ì‡ Ô‡-
‚ÓÒÎ‡‚ÌËÚÂ ıËÒÚËˇÌË, ÚÓÈ
ÔÓ·˙Á‡Î ‰‡ ÓÚË‰Â ‚ ÷‡Ë„‡‰.
”‚Â˘‡‚‡Î ıËÒÚËˇÌËÚÂ ‰‡ ÓÒÚ‡-
‚‡Ú ‚ÂÌË Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡. ÕÂ„Ó‚Ë-
ÚÂ ‰ÛÏË Ó·Ó‰ˇ‚‡ÎË Ë ÛÍÂÔˇ‚‡-
ÎË ÌÂ˘‡ÒÚÌËˆËÚÂ.

œÓ ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ ¬‡ÎÂÌÚ
Ú˙„Ì‡Î Ì‡ ‚ÓÈÌ‡ ÔÓÚË‚ „ÓÚËÚÂ,
ÍÓËÚÓ ·ËÎË ‡ÁÓËÎË ÌˇÍÓË Ó·-
Î‡ÒÚË Ì‡ ËÏÔÂËˇÚ‡ Ë ‰ÓË Á‡-
ÒÚ‡¯‡‚‡ÎË ÷‡Ë„‡‰.  Ó„‡ÚÓ
ËÏÔÂ‡ÚÓ˙Ú Ò ‚ÓÈÒÍ‡Ú‡ ÒË ËÁ-
ÎËÁ‡Î ÓÚ „‡‰‡, »Ò‡ÍËÈ Á‡ÒÚ‡Ì‡Î
Ì‡ Ô˙Úˇ ÏÛ Ë ÏÛ Í‡Á‡Î:

- √ÓÒÔÓ‰‡˛, ÓÚ‚ÓË Ô‡‚Ó-
ÒÎ‡‚ÌËÚÂ ˆ˙Í‚Ë Ë ¡Ó„ ˘Â ·Î‡-
„ÓÒÎÓ‚Ë Ô˙Úˇ ÚË!

÷‡ˇÚ ÌÂ Ó·˙Ì‡Î ‚ÌËÏ‡ÌËÂ
Ì‡ ‰ÛÏËÚÂ ÏÛ Ë ÔÓ‰˙ÎÊËÎ Ô˙Úˇ

ÒË. »Ò‡ÍËÈ ÌˇÍÓÎÍÓ Ô˙ÚË ÏÛ ÔÓ-
‚ÚÓËÎ ÚÓÁË Ò˙‚ÂÚ, ÌÓ ÚÓÈ ÒÂ
ˇ‰ÓÒ‡Î Ì‡ ÒÚ‡Âˆ‡ Ë Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î
Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÔË·ÎËÊÂÌË —‡ÚÛÌËÌ
Ë ¬ËÍÚÓ ‰‡ „Ó Á‡Ú‚ÓˇÚ ‚ Ú˙ÏÌË-
ˆ‡. »Ò‡ÍËÈ ·ËÎ ‚˙Ì‡Ú ÔÓ‰ ÒÚ‡-
Ê‡ ‚ ÷‡Ë„‡‰. ¬‡ÎÂÌÚ, ‡ÌÂÌ ‚
Ò‡ÊÂÌËÂÚÓ, ÒÂ ÛÍËÎ ‚ Â‰ËÌ
ÔÎÂ‚ÌËÍ, ÌÓ „ÓÚËÚÂ „Ó Á‡Ô‡ÎËÎË Ë
ˆ‡ˇÚ Á‡„ËÌ‡Î ÒÂ‰ ÔÎ‡Ï˙ˆËÚÂ.
 Ó„‡ÚÓ ÛÁÌ‡ÎË Á‡ ÌÂ˘‡ÒÚÌ‡Ú‡
ÒÏ˙Ú Ì‡ ¬‡ÎÂÌÚ, ‚ÒË˜ÍË Á‡ÔÓ˜-
Ì‡ÎË ‰‡ ÓÍ‡Á‚‡Ú ÔÓ˜ËÚ Í˙Ï »Ò‡-
ÍËÈ, Í‡ÚÓ „Ó ÒÏˇÚ‡ÎË Á‡ ÔÓÓÍ.

 Ó„‡ÚÓ “ÂÓ‰ÓÒËÈ ¬ÂÎËÍË
‚ÒÚ˙ÔËÎ Ì‡ ÔÂÒÚÓÎ‡, ‚˙‰‚ÓËÎ
ÏË ‚ ÷˙Í‚‡Ú‡. »Ò‡ÍËÈ ÔÓÊÂ-
Î‡Î ‰‡ ÒÂ ‚˙ÌÂ ‚ ÔÛÒÚËÌˇÚ‡
ÒË. ÕÓ —‡ÚÛÌËÌ Ë ¬ËÍÚÓ, ÍÓË-
ÚÓ ÒÂ Í‡ÂÎË, ˜Â ‚ÁÂÎË Û˜‡ÒÚËÂ ‚
„ÓÌÂÌËÂÚÓ ÔÓÚË‚ ÌÂ„Ó, ÒÍÎÓÌË-
ÎË „Ó ‰‡ ÓÒÚ‡ÌÂ ‚ ÷‡Ë„‡‰, ÔÓ-
ÒÚÓËÎË ÏÛ ‚ ÓÍÓÎÌÓÒÚËÚÂ Ì‡
„‡‰‡ Ó·ËÚÂÎ, ‚ ÍÓˇÚÓ ÒÂ Ò˙·‡-
ÎË ÏÌÓ„Ó ËÌÓˆË. »Ò‡ÍËÈ Ì‡ÒÚ‡‚-
Îˇ‚‡Î ·‡ÚˇÚ‡ Ì‡ ‰Ó·Ó‰ÂÚÂÎÂÌ
ÏÓÌ‡¯ÂÒÍË ÊË‚ÓÚ Ë ËÏ ‰‡‚‡Î
ÔËÏÂ Ì‡ ÍÓÚÓÒÚ Ë ÏË-

ÎÓÒ˙‰ËÂ Í˙Ï ÌÂ˘‡ÒÚÌËÚÂ.
”ÏˇÎ ‚ ‰˙Î·ÓÍ‡ ÒÚ‡ÓÒÚ

ÓÍÓÎÓ 380 „., ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÓÔÂ‰Â-
ÎËÎ Á‡ÏÂÒÚÌËÍ‡ ÒË Á‡ Ë„ÛÏÂÌ -
ËÌÓÍ Ì‡ ËÏÂ ƒ‡ÎÏ‡Ú, ÓÚ ÍÓ„ÓÚÓ
Ó·ËÚÂÎÚ‡ ÔÓ-Í˙ÒÌÓ ÔÓÎÛ˜ËÎ‡
Ò‚ÓÂÚÓ Ì‡Á‚‡ÌËÂ, Ú‡ Ë ÌÂÈÌËˇÚ
ÓÒÌÓ‚‡ÚÂÎ ÓÒÚ‡Ì‡Î ‚ ˆ˙ÍÓ‚Ì‡-
Ú‡ Ô‡ÏÂÚ Í‡ÚÓ »Ò‡ÍËÈ ƒ‡ÎÏ‡Ú-
ÒÍË. ÃÓ˘ËÚÂ Ì‡ Ò‚. »Ò‡ÍËÈ ·ËÎË
ÔÓÒÚ‡‚ÂÌË ‚ ˆ˙Í‚‡Ú‡ ì—‚.
Ô˙‚ÓÏ˙˜ÂÌËÍ —ÚÂÙ‡Ìî.

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 30 Ï‡È ÔÂÔ. »Ò‡ÍËÈ ƒ‡ÎÏ‡ÚÒÍË, Ò‚. ≈ÏËÎËˇ —‚ÂÚ‡ ≈ÏËÎËˇ ÓÒÌÓ‚‡Î‡ ‰Â-
‚Ë˜ÂÒÍË Ï‡Ì‡ÒÚË

—‚ÂÚ‡ ≈ÏËÎËˇ ÔÓËÁıÓÊ‰‡ ÓÚ
·Ó„‡Ú ·Î‡„ÓÓ‰ÌË˜ÂÒÍË Ó‰ ‚  ‡-
Ô‡‰ÓÍËˇ. ƒÂˆ‡Ú‡ È Ò‡ —‚ÂÚË ¬‡-
ÒËÎËÈ ¬ÂÎËÍË, ÍÓ„ÓÚÓ ÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ
Ì‡ 1 ˇÌÛ‡Ë, —‚ÂÚ‡ Ã‡ÍËÌ‡ (Ì‡
19 ˛ÎË), —‚ÂÚË ÂÔËÒÍÓÔ √Ë„Ó-
ËÈ ÕËÒËÈÒÍË (Ì‡ 10 ˇÌÛ‡Ë) Ë
—‚ÂÚË ÂÔËÒÍÓÔ œÂÚ˙ —Â‚‡ÒÚËÈ-
ÒÍË (Ì‡ 9 ˇÌÛ‡Ë).

 Ó„‡ÚÓ ‰Âˆ‡Ú‡ ÔÓ‡ÒÌ‡ÎË, ÚÂ
Ì‡ÔÛÒÌ‡ÎË ‰ÓÏ‡. «‡Â‰ÌÓ ÓÒÚ‡-
Ì‡ÎË Ò‡ÏÓ —‚ÂÚ‡ ≈ÏËÎËˇ Ë —‚Â-
Ú‡ Ã‡ÍËÌ‡. ƒ‚ÂÚÂ ÊÂÌË ÒÂ ÓÚ-
‰‡ÎË Ì‡ ‰ÛıÓ‚ÂÌ ÊË‚ÓÚ. ŒÒ‚Ó-
·Ó‰ËÎË Ò‚ÓËÚÂ Ó·Ë Ë ÔËÒÎÛÊ-
ÌËˆË. ŒÒÌÓ‚‡ÎË ‰Â‚Ë˜ÂÒÍË Ï‡-
Ì‡ÒÚË Ò ·Ó„‡ÚÒÚ‚ÓÚÓ, ÍÓÂÚÓ
ÔËÚÂÊ‡‚‡ÎË, Ë ÒÚ‡Ì‡ÎË ÏÓÌ‡-
ıËÌË.  ˙Ï ‰Â‚Ë˜ÂÒÍËˇ Ï‡Ì‡ÒÚË
Ì‡ —‚ÂÚ‡ ≈ÏËÎËˇ Ë —‚ÂÚ‡ Ã‡Í-
ËÌ‡ ÒÂ ÔËÒ˙Â‰ËÌËÎË Ë ‰Û„Ë
ÊÂÌË. “Â ÒÂ ÏÓÎÂÎË ÒÛÚËÌ,
Ó·Â‰, ‚Â˜Â Ë ÔÂÁ ÌÓ˘Ú‡ Ì‡
¡Ó„‡. œÂÁ ÓÒÚ‡Ì‡ÎÓÚÓ ‚ÂÏÂ ÒÂ
„ËÊÂÎË Á‡ Ò‚Óˇ Û˛ÚÂÌ Ï‡Ì‡Ò-
ÚË. —‚ÂÚ‡ ≈ÏËÎËˇ ‰ÓÊË‚ˇÎ‡ ‰Ó
‰˙Î·ÓÍ‡ ÒÚ‡ÓÒÚ.
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ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ГЛЕДАЙТЕ

ПО РИНГ
ВДИГАНЕ НА ТЕЖЕСТИ
18.00 и 21.00 ЕП в Тирана
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС
11.30 “Ролан Гарос”

Ботев Пд взе последната
евроквота. В баража за Лигата
на конференциите “канарите”
сломиха Берое с 2:1. На ста-
диона в “Коматево” головете
вкараха Мохамед Брахими (9)
и Па Конате (48), а за “зара-
лии” се разписа само Давиде
Мариани (53). Така Ботев из-
прати силен сезон, след като
заслужи и бронзовите медали
в efbet Лига.

“Горд съм, но съм и изклю-
чително изморен заради теж-
кия сезон. Пролетта имаше из-
ключителна конкуренция с
Левски и Черно море. От един
клуб без бъдеще и финанси, ще
играем в Европа и спечелихме
медали за година и половина.
Сега просто направихме исто-
рия”, обяви треньорът на Бо-
тев Азрудин Валентич.

Áîòåâ Ïä âçå
ïîñëåäíàòà
åâðîêâîòà

СНИМКА БТА

Играчите на Ботев Пд се радват с купата за третото място в efbet Лига

Ëþáî Ïåíåâ
è Âàëüî Èëèåâ
âîäÿò ÖÑÊÀ 1948

ЦСКА 1948 се подсигури с Любо
Пенев и Вальо Илиев. Ел Голеадор ще
води първия отбор, а вторият поема
дубъла. Двамата ще бъдат представени
днес.

Пенев дълго води преговори с “чер-
вените”, които са му поставили цел да
ги класира за Европа. От няколко месе-
ца Любо беше без работа, като за по-
следно води есента Царско село. Преди
това Пенев беше начело на ЦСКА на
Гриша Ганчев, който миналото лято го
смени със Стойчо Младенов.

Вальо Илиев беше без работа от
октомври насам. Той беше помощник на
Антони Здравков именно в Царско село,
но шефът Стойне Манолов ги уволни, за
да назначи Пенев.

“Илиев изигра голяма роля при пола-
гането на основите по възраждането на
“червената” идея, като застана начело
на ЦСКА 1948 и изведе тима до после-
дователни титли от четвъртия и третия
ешелон, за да влезе клубът в професио-
налния футбол”, съобщиха “червените”.

РЕЗУЛТАТИ

efbet ЛИГА, XXX КРЪГ
БАРАЖ ЗА ЕВРОПА
Ботев Пд - Берое 2:1 1:0 Брахими

(9) 2:0 Конате (48) 2:1 Мариани (53).
ПЛЕЙОФ ЗА EFBET ЛИГА
Ботев Вр - Етър 3:2 1:0 Ненов

(48) 2:0 Переа (73) 3:0 Бауренски (84)
3:1 Кнежевич (87) 3:2 Иванов (90).

Селекционерът на Бълга-
рия Ясен Петров иска пълни
трибуни за мачовете със
Северна Македония в
четвъртък и с Грузия в неде-
ля. Поради тази причина
“лъвовете” се изместиха в
Разград, където ще има го-
лям зрителски интерес. Вече
няколко дни футболистите
ни тренират в базата на
Лудогорец, а под въпрос за
мача със западните ни съсе-
ди е Георги Йомов. Цесека-
рят е получил контузия на
тренировка в събота.

“Надявам се на голям
фенски интерес. Ако не си
поставяме големи цели, не
виждам как ще израстваме
като отбор. Целта досега

Ïúëíè òðèáóíè çà
„ëúâîâåòå” â Ðàçãðàä
Георги Йомов се контузи и е под въпрос
за мача със Северна Македония

За пръв път националите на България
се готвят толкова дълго в Разград

беше да подмладим отбора,
сега имаме добра сплав меж-
ду опит и младост. Дойде
времето за резултати. Думич-
ките, които ни влизат в гла-
ва, са агресивни, дръзки и

умни. Играхме само 5 мача
в България, три от тях бяха
със зрители, които спечелих-
ме, и два - пред празни три-
буни, както и 10 мача навън.
Почти навсякъде привърже-

ниците подкрепяха домаки-
ните, този отбор има нужда
от подкрепа, да изпита това
чувство на собствен терен,
да има публика, която да го
вдигне в трудните моменти”,
сподели пред БНТ Петров.

“Подкрепяме изцяло Йо-
мов. Неприятното е, че ста-
на лека контузия с него.
Надявам се, че ще се възста-
нови до мачовете. Йомов е
част от отбора и се надявам,
че ще помогне.

В момента в световния
футбол нещата са много из-
равнени. Италия не успя да
се класира за Световно
първенство, а е европейски
шампион”, каза още Петров.

След домакинствата в
Разград на “лъвовете” пред-
стоят гостувания в Лигата на
нациите на Гибралтар (9
юни) и Грузия (12 юни).



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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ти, който спечели турнира за
четвърти път като треньор -
нещо, което нито един негов
колега не е правил. Италиа-
нецът взе втора титла с Реал,
като има и по две с Милан като
треньор и играч.

“Казах на Куртоа, че той
спечели финала за нас. Трябва
да се насладим на този неверо-

съоръжението навреме заради
затваряне на част от вратите,
което доведе и до струпване.
Органите на реда използваха
лютив газ, за да избегнат съби-
рането на още повече хора.

УЕФА обвини “хиляди фе-
нове с фалшиви билети” за гафа.
“Началото на мача беше нужно,
за да се даде възможност на най-

много фенове с истински вход-
ни талони да получат достъп.
УЕФА проявява съчувствие към
засегнатите от тези събития и
ще преразгледа въпросите спеш-
но заедно с френската полиция
и власти”, заявиха от Нион.

“Разочаровани сме от про-
блемите с влизането на стадио-
на и нарушаването на периметъ-

ра за сигурност, пред който се
сблъскаха нашите фенове. Това
е най-великият мач в европей-
ския футбол и привържениците
и такива сцени са неприемливи.
Официално поискахме разслед-
ване на причините за тези про-
блеми”, заявиха “мърсисайдци”.

“Бяхме длъжни да вкараме,
защото като не вкараш, ще ти

вкарат. Това е най-доброто
обяснение във футбола. Имах-
ме три 100-процентови ситуа-
ции, но Куртоа направи неве-
роятни спасявания. Имам стра-
хотен отбор и съм сигурен, че
през следващия сезон отново
ще се борим на всички фронто-
ве”, каза мениджърът на
Ливърпул Юрген Клоп.

Ðåàë ïàê ïîêîðè Åâðîïà

СНИМКА БТА

Играчите на Реал се радват с купата от Шампионската лига

„Кралският клуб” триумфира за рекорден 14-и път в Шампионската лига

Реал се доказа като власте-
лин на Европа. “Кралският
клуб” триумфира за рекорден
14-и път в Шампионската лига.
На финала испанците сломиха
Ливърпул с 1:0. Пред 81 338
души на “Стад дьо Франс” край
Париж гол вкара само Виниси-
ус Жуниор (59). Това се оказа
и единственият точен удар за
Реал в мача.

Голям герой стана и стражът
на “Белия балет” Тибо Куртоа.
Белгиецът спаси 3-4 чисти голо-
ви положения, а тимът му за-
служи отличието за пети път
през последните осем години.

Другият голям герой във
Франция беше Карло Анчело-

ятен сезон. Никой не очакваше
това. Дори и аз. Завинаги ще
бъда благодарен на този клуб и
играчи. По време на мачовете с
ПСЖ, Манчестър Сити и Чел-
си имах съмнения, че разпола-
гаме със сили да спечелим Шам-
пионската лига. Но играчите
продължиха да вярват. Включи-
телно и сега”, каза Анчелоти. В
Испания Карлето изведе Реал
до титлата.

В Париж не мина и без
скандали. Началото на среща-
та се забави с 36 минути зара-
ди проблеми по сигурността и
достъпа на фенове на Ли-
върпул. Запалянковци от Анг-
лия не успяха да влязат на

Левски взе хърватския защитник
Анте Блажевич. Десният бек подписа за
2 г. 26-годишният бранител идва от пе-
тия в първенството на Босна и Херцего-
вина – Железничар. Той пристига като
свободен агент на “Герена”, след като
договорът му с босненците изтече.

Блажевич е юноша на Хайдук, но
първият му професионален договор е с
белгийския Остенде през 2016 г., с чий-
то екип изиграва 6 мача. Година по-
късно играчът се завръща в родината
си, като изиграва 7 мача за Юнак. След
това хърватинът играе за Хилдесхайм
(Гер), Брежице (Слвн) и Челик Зеница
(БиХ). За Железничар бранителят има
40 двубоя. Блажевич преминава през
всички юношески национални форма-
ции на родината си. Той е второто лят-
но попълнение на “сините”, които пре-
ди това подписаха и с Ивелин Попов.

Ергюнал Себахтин (48) се класира за финала на Европейско-
то първенство по бокс. Националът направи страхотен мач на
ринга в Ереван и постигна категорична победа над Леонардо
Еспозито (Ит) с 5:0 съдийски гласа. За титлата днес българският
дебютант излиза срещу грузинеца Сахил Алахвердови.

“Прекарах много време в състезания и тренировъчни лагери
тази година, което ме направи уверен. Остава още едно предиз-
викателство, за да спечелим цялото първенство”, каза Себахтин.

Големият ни фаворит Даниел Асенов (54) не успя да стигне
до битката за титлата. За място на финала “Тайсъна от Кукоре-
во” загуби от Дилън Ийгълсън (Ирл) с 0:5. За българина това е
четвърти пореден евромедал за мъже. Сега 25-годишният наци-
онал заслужи бронзово отличие, след като не можа да окаже
съпротива на ирландеца.

Третият ни представител Хавиер Ибаниес (57), който е нату-
рализиран кубинец, се качи на ринга снощи срещу Артур Базеян
(Арм) за място на финала.

Åðãþíàë Ñåáàõòèí
ñòèãíà ôèíàë íà
Åâðîïåéñêîòî ïî áîêñ

СНИМКА LEVSKI.BG

Анте Блажевич позира с фланелката на Левски

Ëåâñêè âçå õúðâàòñêè çàùèòíèê

България започна със
златен медал на Евро-
пейското първенство по
вдигане на тежести в Ти-
рана. Титлата заслужи
Ангел Русев (55 кг). Така
русенецът защити злато-
то си от шампионата в
Москва 2021. Русев
събра двубой от 257 кг
след 113 кг в изхвърля-
нето и 144 кг в изтласк-
ването. Той остана тре-
ти след първото движе-
ние, но в коронната си
дисциплина нашият
беше безупречен.

Българинът започна
мощно със 108 кг, след

Àíãåë Ðóñåâ ñ âòîðà åâðîòèòëà
това се справи със 111,
а за последния опит за-
яви 113 кг, с които на-
прави личен рекорд на
подиума. В изтласква-
нето Русев тръгна на
138 кг, след което за
титлата преодоля и 144
кг. Нашият поиска и 148
кг за европейски рекорд
за юноши до 23 г., но
впоследствие се отказа.

Другият българин в
категорията Дениз Да-
нев остана в подножи-
ето на отличията. Ру-
сенският щангист при-
ключи с двубой от 220
кг (95+125) при дебю-

та си при мъжете. В из-
хвърлянето Данев се
справи с 90, 93 и 95
кг, с които се нареди
шести в движението. В
изтласкването 18-го-
дишният талант пре-
одоля последователно
110, 120 и 125 кг. В
категорията участваха
деветима. Лични трень-
ори на Русев и Данев
са Радослав и Кръсти-
на Атанасови.

Втори в категорията
се класира Хосе Брачи
(Исп) с 256 кг (115+141),
а последен на подиума
се качи Димитро Воро-

новски (Укр) с 242 кг
(108+134).

При жените Надеж-
да Мей-Нгуен (49) ня-
маше ден и не записа
класиране. Българката -
европейска шампионка
от Москва 2021, напра-
ви три неуспешни опи-
та на 66 кг в изхвърля-
нето. Във второто уп-
ражнение тя вдигна 85
кг, с които зае четвър-
тата позиция.

Снощи на подиума се
качиха Иван Димов (61)
и Габриел Маринов (61),
а тази вечер ще вдига
Валентин Генчев (67).


